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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 28  de gener de 2010 
Acta núm. 1                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. ANDREU PÉREZ LORITE, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia vint-i-vuit de gener de dos mil deu, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
Els Sr. JOSEP LLOBET  es va incorporar a la sessió després d’haver començat aquesta, en el 
moment que a l’acta s’indica. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 13 de data 17 de desembre de 2009.  



 2

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - PRESA DE POSSESSIÓ  NOU REGIDOR 
 
El Sr. Alcalde, en la seva qualitat de representant i president de la Corporació Municipal, va donar 
possessió al Sr. ANDREU PEREZ I LORITE del càrrec de Regidor de l'Ajuntament de Gavà, en 
substitució --per renuncia-- del Sr. MARCE·LÍ REYES I VIDAL. 
 
La condició de Conseller Electe per Esquerra Republicana de Catalunya - Acord Municipal,  
queda acreditada per la credencial expedida al Sr. Andreu Pérez i Lorite el dia 23 de desembre 
de 2.009  per la Junta Electoral Central. 
 
Prèviament, el Sr. Pérez Lorite  havia presentat, davant la Secretaria General de l'Ajuntament, 
la declaració dels seus béns, i de les activitats privades que li proporcionen o li poden 
proporcionar ingressos econòmics o afecten a l'àmbit de competències de la Corporació, prevista --
com a requisit previ a la presa de possessió-- en l'Article 75-5 de la Ley 7/1985, de 2 de Abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
 
En el moment de la presa de possessió va prestar el jurament o la promesa requerida en 
l'Article 108-6 de la Ley Orgánica 5/1985, de 16 de Junio, del Régimen Electoral General. 
 
 

3 - MODIFICACIÓ EN  GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM 
 
Prendre coneixement de la modificació produïda en el si del “GRUP MUNICIPAL 
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL (ERC-AM)”,  arran 
la renúncia com a regidor del Sr. Marcel·lí Reyes Vidal i la pressa de possessió del Sr. Andreu 
Pérez Lorite com a nou regidor d’aquest Ajuntament. 
 
En conseqüència el Grup queda constituït per: 
 
Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA 
Sr.   ANDREU PÉREZ LORITE 
 
Els esmentats regidors formaven part de la Candidatura “ESQUERRA REPUBLICANA DE 
CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL” presentada en les darreres Eleccions Municipals 
celebrades el passat 27 de maig d’enguany. 
 
Actuarà com a PORTAVEU del Grup la Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, i com a Portaveu 
Adjunt el Sr. ANDREU PÉREZ LORITE. 
 
Així mateix, s’ha designat com a SECRETARIA del Grup la Sra.  MARTA JIMÉNEZ 
IBORRA.. 
 

4 - MODIFICACIÓ PUNTUAL DELS REGIDORS QUE COMPOSEN LES 
COMISSIONS INFORMATIVES 

 
Procedir a una modificació puntual dels regidors que composen  cadascuna de les tres les 
Comissions Informatives que existeixen en aquest Ajuntament durant el mandat municipal 2007-
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2011, com a conseqüència de la pressa de possessió del regidor Sr. Andreu Pérez Lorite,   en 
aquesta mateixa sessió i en substitució de l’anterior regidor del mateix grup (ERC) Sr.  
Marcel·lí Reyes Vidal,  
 
Per tant, i a la vista d’aquest acord i l’adoptat pel Ple en data 28 de juny de 2007, la 
composició de les tres Comissions Informatives és --amb efectes des del dia d’avui-- la 
següent: 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE GOVERNACIÓ 
I ESPAI PÚBLIC 

 
Composició: 
President/a (nomenat/da per l'Alcaldia):  Sr. JOSÉ OBISPO VALLECILLOS  
Vice-president/a (nomenat/da per l’Alcaldia): Sr. LUIS IGLESIAS TORO 
Vocals (nomenats pel Ple, a proposta dels Grups Municipals): 
 

- Sr. Benet Castillejos Segura, i de suplent Sra. Neus Vendrell Vigo (PSC).            
-  Sr. Jordi Jiménez Horcajadas (PSC). 
- Sra. Dori Sanz Recobeniz (PSC). 
- Sr. José Antonio Sáez López, i de suplents Sr. Josep Llobet Navarro i Sr. Sergio 

Engli Izquierdo (PP).   
- Sr. Andreu Pérez Lorite, i de suplent Sra. Marta Jiménez Iborra (ERC-AM). 
- Sr. Francisco Javier Garcia Galceran, i de suplent Sra. Emma Blanco Anguera 

(ICV-EUiA).    
- Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU) 
- Sr. Miguel Àngel Ibañez (C’s). 

 
 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE COORDINACIÓ 
I PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA 

 
Composició: 
President/a (nomenat/da per l'Alcaldia):  Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ 
Vice-president/a (nomenat/da per l’Alcaldia): Sra. ANNA BECERRA PEÑA 
Vocals (nomenats pel Ple, a proposta dels Grups Municipals): 
 

-  Sra. Laura Barrufet Miró, i de suplent Sr. Benet Castillejos Segura (PSC).            
-  Sr. Jordi Jiménez Horcajadas, i de suplent Sra. Dori Sanz Recobeniz (PSC). 
-  Sra. Neus Vendrell Vigo, i de suplent Sr. Luís Iglesias Toro (PSC). 
- Sr. Josep Llobet Navarro, i de suplents Sr. José Antonio Sáez López i Sr. Sergio 

Engli Izquierdo (PP).    
- Sra.Marta Jiménez Iborra, i de suplent Sr. Andreu Pérez Lorite (ERC-AM). 
- Sra. Emma Blanco Anguera, i de suplent Sr. Francisco Javier Garcia Galceran 

(ICV-EUiA).    
- Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU) 
- Sr. Miguel Angel Ibañez (C’s). 
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COMISSIÓ INFORMATIVA DE BENESTAR 
I SERVEIS A LA PERSONA 

 
Composició: 
President/a (nomenat/da per l'Alcaldia):  Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ  
Vice-president/a (nomenat/da per l’Alcaldia): Sr. XAVIER ESTEBAN 
Vocals (nomenats pel Ple, a proposta dels Grups Municipals): 
 

- Sra. Dori Sanz Recobeniz, i de suplent Sr. Benet Castillejos Segura (PSC).            
- Sra. Neus Vendrell Vigo, i de suplent Sr. Luís Iglesias Toro (PSC). 
- Sr. Jordi Jiménez Horcajadas (PSC). 
- Sr. Sergio Engli Izquierdo, i de suplents Sr. Josep Llobet Navarro i Sr. José 

Antonio Sáez López (PP)    
- Sra. Marta Jiménez Iborra, i de suplent Sr. Andreu Pérez Lorite (ERC-AM). 
- Sra. Emma Blanco Anguera, i de suplent Sr. Francisco Javier Garcia Galceran  

(ICV-EUiA).    
- Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU) 
- Sr. Miguel Angel Ibañez (C’c). 

 
5 - NOMENAMENT I SUBSTITUCIÓ PUNTUAL DE VOCALS (REGIDORS/ES) 

DE LES JUNTES DE GOVERN DE DETERMINATS ORGANISMES 
AUTÒNOMS MUNICIPALS 

 
Procedir al nomenament i substitució puntual dels regidors/regidores que tot seguit es diran, 
com a vocals (que han de ser --conforme als estatuts respectius-- regidors/regidores de 
l’Ajuntament) dels següents organismes autònoms municipals: 
 

  "Patronat municipal d’Esports” 
 
Es nomena el Sr. ANDREU PÉREZ LORITE, com a vocal de la Junta de 
Govern de l’esmentat organisme autònom municipal, en substitució de la Sra. 
Marta Jiménez Iborra. 
 

 “Patronat Municipal de Serveis Comunitaris” 
 
Es nomena la Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, com a vocal de la Junta de 
Govern de l’esmentat organisme autònom municipal, en substitució de 
l’anterior regidor Sr. Marcel·lí Reyes Vidal.  
 

 
6 -  NOMENAMENT DEL SR. ANDREU PÉREZ LORITE COM A REPRESENTANT 

DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ A L'ASSEMBLEA DE LA 
MANCOMUNITAT DE CAN SELLARÈS 

 
Nomenar el Sr. ANDREU PÉREZ LORITE com a representant de l’Ajuntament de Gavà a 
l'Assemblea de la Mancomunitat de Can Sellarès, a la vista de la seva pressa de possessió com 
regidor en aquesta mateixa sessió plenària i en substitució de l’anterior regidor del mateix 
grup (ERC) Sr.  Marcel·lí Reyes Vidal.  
 
Per tant, i a la vista d’aquest acord i l’adoptat pel Ple en data 28 de juny de 2007, els 
representants de l’Ajuntament de Gavà a l'Assemblea de la Mancomunitat de Can Sellarès són 
els següents: 
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  1  - JOAQUIM BALSERA GARCÍA, Alcalde. 
  2  - JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS (PSC) 
  3  - ANNA BECERRA PEÑA (PSC) 
  4  - LAURA BARRUFET MIRÓ (PSC) 
  5  - LUIS IGLESIAS TORO (PSC) 
  6  - SERGIO ENGLI IZQUIERDO (PP) 
   7  - ANDREU PEREZ LORITE (ERC-AM) 
  8  - JAVIER GARCÍA GALCERAN ICV-EUiA 
 
 

7 - NOMENAMENT DE VOCAL DEL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE GAVÀ 

 
Nomenar la regidora Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA com a vocal del Consell Escolar 
Municipal, en substitució de l’anterior regidor del mateix grup (ERC-AM) Sr. . Marcel·lí Reyes 
Vidal, amb efectes des del dia d’avui. 
 
Per tant, i a la vista d’aquest acord i els adoptats pel Ple en data 31 de gener i 25 de setembre 
de 2008, el sis vocals que correspon nomenar a la Corporació Municipal com a vocals del 
Consell Escolar Municipal, seran, en endavant, els següents: 
 

1. Sr. Víctor Carnero López 
2. Sr. Xavier Esteban Martín 
3. Sr. Jordi Jiménez Horcajadas 
4. Sra. Emma Blanco Anguera 
5. Sra. Marta Jiménez Iborra 
6. Sr. José Antonio Sáez  López 

 
 

8 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, 
SA. (PRESEC, SA.)”, RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN 
MEMBRE DEL CONSELL D'ADMINISTRACIO 

 
PRIMER.- Disposar el cessament del Sr. ANDREU PEREZ LORITE com a membre del 
Consell d'Administració de la societat mercantil municipal "Prestació de Serveis al Ciutadà, S.A. 
(PRESEC,S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, atesa la seva 
renúncia formulada mitjançant escrit de data 18 de gener de 2010, amb efectes des del dia de 
l’adopció del present acord (28-1-2010) 
    
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. ALBERT MASSANA GRÀCIA, de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia  28 d’abril de 1963, veí de _________, i amb DNI, núm. 
_______. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració - a més amés - de què no està sotmès a cap dels supòsits de 
prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
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9 - CESSAMENT DEL SR. CARLES MESTRES MARCH COM A DIRECTOR DE 
L’ÀREA D’ALCALDIA I GERENT DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 

PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT 
(Personal eventual de caràcter directiu) 

 
Disposar el cessament del Sr. Carles Mestres March com a Director de l’Àrea d’Alcaldia 
(personal eventual de caràcter directiu) i, alhora també, com a Gerent de l’organisme 
autònom Institut Municipal de Promoció i Activació de la Ciutat, a la vista de la renúncia 
formulada per l’interessat –mitjançant escrit de data 22 de gener de 2010- i de conformitat amb 
allò que es preveu –a sensu contrario- a l’art. 306.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i el 10.2 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les 
entitats locals i amb efectes del 31 de gener de 2010. 
 
 

10 - NOMENAMENT DEL SR. JOAN ANTON BRUNA ROSICH COM A DIRECTOR 
DE L’ÀREA D’ALCALDIA I GERENT DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE  

PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT 
(Personal eventual de caràcter directiu) 

 
PRIMER.- Nomenar el Sr. Joan Anton Bruna Rosich, com a Director de l’Àrea d’Alcaldia, 
amb el caràcter, les funcions i retribucions establertes a l’annex. 
 
Alhora, també se li nomena gerent de l’organisme autònom Institut Municipal per a la 
Promoció i Activació de la Ciutat (IMPAC), càrrec que compatibilitzarà amb l’esmentat de 
Director de l’Àrea d’Alcaldia. 
 
Per últim, i fins el nomenament del nou Director de Serveis de l’Àmbit de Benestar i Serveis a 
la Persona i de Gerent del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris continuarà exercint les 
competències derivades d’aquests càrrecs. 
 
Es declara expressament la compatibilitat, a l’empara de l’art. 324.g) del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals de Catalunya, per bé que percebrà una única retribució, 
que serà l’assenyalada al seu lloc de Director de l’Àrea d’Alcaldia. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, en 
aplicació i acompliment del que disposen els articles 304, 305.1 i 306 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, de les 
disposicions del Decret 2/2005, d’11 de gener, sobre el règim jurídic del personal eventual que 
li resulti expressament aplicables i dels articles 9 i concordants del Decret 214/1990, de 30 de 
juliol, del Reglament del personal al servei de les entitats locals. 
 
Amb caràcter supletori en defecte de previsió normativa específica, li serà d’aplicació, per 
analogia, el règim estatutari del personal funcionari en tot allò que s’adeqüi a la naturalesa de la 
seva condició i amb exclusió de les previsions vinculades a la permanència en la funció pública. 
No obstant, la separació –així com el nomenament- és lliure i correspon al Ple, cessant 
automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de l’Alcalde. 
 
TERCER.-  Els efectes d’aquest acord són a partir del dia de la presa de possessió, que 
tindrà lloc a partir de l’1 de febrer de 2010 i en el termini reglamentari. 
 



 7

QUART.- Publicar el nomenament, el règim de llurs retribucions i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i sis 
(6) abstencions (2 PPC, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en aquest 
moment - a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

 
11 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE 
LA SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “GAVANENCA DE TERRENYS I 
IMMOBLES, S.A.” (GTI, S.A.), RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT 
D’UN MEMBRE DEL CONSELL D'ADMINISTRACIO 

  
PRIMER.- Disposar el cessament del Sr. CARLES MESTRES MARCH com a membre del 
Consell d'Administració de la societat mercantil municipal " Gavanenca de Terrenys i Immobles, 
S.A.”(GTI, S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, atesa la seva 
renúncia formulada mitjançant escrit de data 25 d’aquest mes, i amb efectes des del dia 31 de 
gener de 2010. 
                                       . 
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. JOAN ANTON BRUNA ROSICH, 
de nacionalitat espanyola, nascut el ________, veí de _____________, i amb DNI, núm. 
________, amb efectes des del dia 1 de febrer de 2010. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració de les--a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de 
prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i sis 
(6) abstencions (2 PPC, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en aquest 
moment - a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 

12 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE 
LA SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “GAVA TELEVISIÓ, S.L. ” (GTV, S.L.), 
RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ 

  
PRIMER.- Disposar el cessament del Sr. CARLES MESTRES MARCH com a membre del 
Consell d'Administració de la societat mercantil municipal " Gavà Televisió, S.L.”(GTV, S.L.),  a 
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l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, atesa la seva renúncia formulada 
mitjançant escrit de data 25 d’aquest mes, i amb efectes des del dia 31 de gener de 2010. 
                                       . 
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. JOAN ANTON BRUNA ROSICH, 
de nacionalitat espanyola, nascut el _______, veí de ______________, i amb DNI, núm. 
________, amb efectes des del dia 1 de febrer de 2010. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració de les--a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de 
prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i sis 
(6) abstencions (2 PPC, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en aquest 
moment - a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
 

13 - APROVACIÓ INICIAL DELS PLECS DE CLÀUSULES 
ADMINISTRATIVES GENERALS DE CONTRACTACIÓ DE 

L’AJUNTAMENT DE GAVÀ 
 
Primer.- Aprovar inicialment els Plecs de clàusules administratives generals de contractació 
de l’Ajuntament de Gavà, adequats a la Llei estatal 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del 
sector públic, aplicables als tipus de contracte que s’indicaran. 
 
Segon.- El text d’aquests Plecs és el mateix que apareix publicat en el Butlletí Oficial de la 
Provincia de Barcelona (BOPB) núm. 15, de 17-1-2009, en referència als tipus de contractes 
següents: 
  

� Contractes de serveis i de subministraments, a altres contractes administratius i als 
privats elaborats per la Diputació de Barcelona . 

 
� Contractes d’obres i instal.lacions i als de concessió d’obra pública elaborats per la 

Diputació de Barcelona. 
 
Tercer.- Sotmetre l’expedient als tràmits d’informació pública i audiència dels possibles 
interessats, per un període de trenta dies hàbils, als efectes de presentació de reclamacions i 
suggeriments, comptats a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci en el BOPB. 
 
Quart.- Publicar sengles referències dels acords adoptats i de l’anunci publicat al BOPB, en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i a un mitjà de comunicació escrita diària. 
 
Cinquè.- En cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, trametre els referits Plecs 
amb la resta de l’expedient tramitat a la Comissió Jurídica Assessora per al seu informe 
preceptiu, per mitjà de la Conselleria de Governació i Administracions Públiques, tot això 
d’acord amb el que disposen els articles 278 del text refós de la Llei municipal i de règim local 



 9

de Catalunya, aprovat pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i 8.3.m) i 10.3 de la Llei 
5/2005, de 2 de maig, de la Comissió Jurídica Assessora. 

 
L’acord va ser adoptat amb setze (16) vots a favor (12 PSC, 2 PPC i 2 ICV-EUiA), cap en 
contra i quatre (4) abstencions (2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en 
aquest moment - a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
 
 

14 - RECUPERACIÓ D’OFICI ZONA VERDA DE LA SENTIU 
(part Nord Finca Registral 20.581) 

 
PRIMER.- Ordenar a la Sra. Concepción Alcántara García, amb domicili al carrer 
________, que en el termini d’un mes deixi lliure i expedit el terreny  de 740 m2 de superfície, 
de zona verda de domini públic municipal a la Sentiu, part Nord de la Finca Registral 
20.581, ubicada entre les parcel·les dels carrers Brucs, 1 i Floresta, 12, i les de Falconera, 2 i 
Floresta, 10. 
 
Aquest acord es pren atès que, un cop tramitat l’expedient administratiu establert a l’article 148 
del Decret 336/1988, de 17 de juliol, Reglament de Patrimoni dels ens locals, s’ha comprovat el 
fet de l’ocupació, sense que la Sr. Concepción Alcántara García hagi presentat cap títol  
habilitant. 
 
SEGON.- Manifestar a la Sra. Concepción Alcántara García que, un cop passat aquest 
termini, l’Ajuntament executarà aquesta ordre per execució subsidiària, en aplicació de 
l’article 98 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, amb un cost de 7.273,47 €, que serà liquidat 
de manera provisional abans de l’execució del present acord. 
 
TERCER.- Facultar el tinent d’alcalde de Governació i Espai Públic de la manera més amplia 
possible, per a dur a terme l’execució d’aquest acord. 
 

---------- 
 

El Sr. José Obispo va assenyalar que tal i com ja s’havia explicat en la comissió 
informativa, l’ajuntament va detectar que una zona verda de La Sentiu havia estat 
ocupada il·legalment, raó per la qual es va iniciar immediatament un expedient 
administratiu, assenyalant que cap de les dues persones que havien ocupat aquest espai 
públic va poder justificar cap tipus d’autorització o permís. Així les coses, el que es 
portava al ple era l’orde de deixar lliure i expedita aquesta zona pertanyent al domini 
púbic local.    
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Ramon Castellana, en nom de CiU, indicant 
que evidentment, el seu grup votaria a favor de la proposta d’acord, atès que es tractava 
d’una ocupació il·legal, per bé que al mateix temps, el Sr. Castellano va voler deixar 
constància d’una reclamació històrica del seu grup, consistent en el fet de que ja en el 
seu dia van advertir que en aquest terreny hi havia instal·lada una torre elèctrica de mitja 
tensió, de la qual penjaven tot de fils elèctrics que passaven per sobre de domicilis 
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particulars,  afegint que CiU havia proposat ja en el seu moment que es negociés amb la 
companyia elèctrica l’eliminació de la torre i el soterrament de la línia. 
 
 
De la seva banda el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que el seu 
grup estava també a favor de la recuperació d’ofici d’aquestes dues zones verdes,  per bé 
que va voler recordar, tal com el seu grup indicat en la comissió informativa, que 
l’ajuntament era el responsable del manteniment d’aquestes zones, i per tant, el Sr. 
Ibáñez va dir que Ciutadans encoratjava a ‘ajuntament a que una vegada recuperades 
d’ofici, dites zones verdes es mantinguessin en perfecte estat per tal de que no fossin 
focus de brutícia ni d’utilització indeguda per part de possibles vianants. 
 
 
Per la seva part el Sr. José Antonio Sáez, en nom del PPC, va dir que el seu grup també 
votaria a favor de la proposta d’acord,  si bé va voler afegir que per bé que els motius ja 
havien ja estat exposats prèviament pels portaveus que havien intervingut amb 
anterioritat, calia reiterar i recomanar la necessitat de mantenir aquestes zones perfectes 
en perfecte estat de conservació i neteja.    
 
 
Va respondre el Sr. José Obispo, indicant en primer lloc que respecte de la intervenció 
del portaveu de CiU, calia recordar que ja existia un conveni signat amb Fecsa, indicant 
que d’acord amb el contingut d’aquest, no només  s’eliminaven aquestes línies que 
passaven per La Sentiu, sinó també les que passaven per Ca n’Espinós, afegint al mateix 
temps que les obres que s’anessin realitzant progressivament a la via pública, anirien 
eliminant els pals d’electricitat que ocupaven part de les nostres voreres. D’altra banda, i 
pel que feia a la neteja, el Sr. Obispo va dir que s’havia respost al Sr. Ibáñez que en el 
moment en que les finques estiguessin desocupades, es procuraria que aquestes 
disposessin de les millors condicions de neteja. 
 
 

15 - RECUPERACIÓ D’OFICI ZONA VERDA DE LA SENTIU 
(part Sud Finca Registral 20.581) 

 
PRIMER.- Ordenar al Sr. Esteban Ortega Sánchez, amb domicili al carrer ___________, 
que en el termini d’un mes deixi lliure i expedit el terreny  de 820 m2 de superfície, de zona 
verda de domini públic municipal a la Sentiu, part Sud de la Finca Registral 20.581, ubicada 
entre les parcel·les dels carrers Brucs, 1 i Floresta, 12, i les de Falconera, 2 i Floresta, 10. 
 
Aquest acord es pren atès que, un cop tramitat l’expedient administratiu establert a l’article 148 
del Decret 336/1988, de 17 de juliol, Reglament de Patrimoni dels ens locals, s’ha comprovat el 
fet de l’ocupació, sense que el Sr. Esteban Ortega Sánchez hagi presentat cap títol  habilitant. 
 
SEGON.- Manifestar al Sr. Esteban Ortega Sánchez que, un cop passat aquest termini, 
l’Ajuntament executarà aquesta ordre per execució subsidiària, en aplicació de l’article 98 
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, amb un cost de 7.273,47 €, que serà liquidat de manera 
provisional abans de l’execució del present acord. 
 
TERCER.- Facultar el tinent d’alcalde de Governació i Espai Públic de la manera més amplia 
possible, per a dur a terme l’execució d’aquest acord. 
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16 - MODIFICACIÓ PUNTUAL ORDENANCES REGULADORES 

DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR PLA DE PONENT 
(Articles: 42, 43, 44, 45, 52, 56 i 59) 

(aprovació provisional) 
 
PRIMER.- Estimar parcialment les al·legacions presentades pel Sr. Francisco Javier Pérez 
Medina, en nom i representació de l’ASSOCIACIÓ ADMINISTRATIVA DE COOPERACIÓ 
DEL SECTOR PLA DE PONENT de Gavà, (RE. 380 de 14 de gener de 2010), en relació a la 
“Modificació puntual d’ordenances reguladores del Pla Parcial del sector Pla de Ponent 
(Articles 42, 43, 44, 45, 52, 56 I 59)”, aprovada inicialment per la Junta de Govern de l’1 de 
desembre de 2009, en base als informes que consten a l’expedient, i que s’incorporen al present 
acord en aplicació de l’art. 89.5 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú. 
 
SEGON.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual d’ordenances reguladores del Pla 
Parcial del sector Pla de Ponent (Articles: 42, 43, 44, 45, 52, 56 I 59)”, redactat pels Serveis 
Tècnics Municipals. 
 
TERCER.- Remetre-la a la Comissió  Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat amb quinze (15) vots a favor (12 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 CiU), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (2 PPC, 2 ERC, i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en 
aquest moment - a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
Es va incorporar a la sessió el Sr. Llobet 

---------- 
 

El Sr. José Obispo va indicar que el mes de gener de l’any 2006 es va aprovar 
provisional el Pla parcial del sector, el qual contemplava també les seves ordenances 
reguladores. Tanmateix, l’aprovació definitiva del projecte d’urbanització aconsellava 
modificar algun del paràmetres urbanístics, i en aquest sentit, el que es plantejava en 
aquest moment era simplement la necessitat de portar a terme algunes precisions i petits 
ajustaments tècnics, que cap incidència tenien respecte de la filosofia del Pla de Ponent. 
 
 
Seguidament el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que les 
modificacions que es proposaven en els articles 42, 44 i 45 de les ordenances, referents a 
cossos sortints, voladissos, etc., semblaven del tot correctes, així com la modificació de 
l’article 56 respecte de cotes de nivell, etc. Això no obstant, va dir el Sr. Ibáñez, el que 
per Ciutadans no estava tan clar i els faria inclinar-se per l’abstenció era el fet de la 
modificació de l’article 43, referit  habitatges unifamiliars, Intensitat 2, clau b), atès que 
en un dels vials del pla parcial s’establia que hauria de ser obligatòriament d’ús 
comercial, quan el cert era que abans aquesta obligatorietat no existia, permetent-se 
utilitzacions de serveis de fins a 150 m2. Per això, la posició de Ciutadans seria la de 
l’abstenció.    
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17 - EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚMERO 1/2010 
DE L’AJUNTAMENT 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits nº 1/2010 del 
pressupost general de l'Ajuntament.  
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 
Expedient nº 1/2010 de l’Ajuntament de Gavà en la modalitat de suplements de crèdit 
 

Finançament de la modificació de crèdits de despesa 

Operació de crèdit per al finançament de despeses corrents 641.079,58  € 

Operació de crèdit per al finançament de despeses d’inversió 888.618,35  € 

TOTAL 1.529.697,93 € 
 
Modificació de crèdits de despesa 
Suplements de crèdit 1.529.697,93 € 

TOTAL 1.529.697,93 € 
 
Els suplements de crèdit es fan per afrontar despeses específiques i determinades que no és 
possible demorar a exercicis posteriors, i atès que el saldo del crèdit no compromès de les 
partides de despesa a suplementar és insuficient en el nivell en que està establerta la vinculació 
jurídica dels crèdits pressupostaris. 
 
SEGON,- Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic previst als articles 169 i 
177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, sense que s’hagi interposat 
cap reclamació o al·legació, s’entengui definitivament aprovat l’expedient de modificació de 
crèdits número 1/2010 del pressupost de l’Ajuntament. 

 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cinc (5)  en contra 
(srs. Llobet, Engli i Sáez del PPC, Castellano de CiU i Ibáñez de C’s) i dues (2) abstencions (2 
ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents – en aquest moment - a la sessió (21), quòrum 
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
Després de la intervenció inicial de la Sra. Raquel Sánchez explicant la proposta 
d’acord, va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el 
qual va indicar en primer lloc que en aquest expedient de modificació de crèdits ja es 
feia evident que el pressupost del 2010 havia aguantat sencer 24 dies. Així les coses, 
del que ara es proposava, el Sr. Ibáñez va dir que la primera part, 641.079,58 €, 
corresponien a una resta de treballs extraordinaris de l’empresa PRESEC, realitzats el 
2008, i reconeguts en Junta de Govern Local del 7 d’abril de 2009, afegint que s’havia 
fet un primer pagament de 538.000 € el mes de novembre, si no ho recordava 
malament, restant encara una part pendent. Així doncs, el Sr. Ibáñez va dir que el seu 
grup municipal es preguntava perquè quan a la mateixa Acta de la Junta de Govern 
Local es deia textualment “caldrà incorporar en properes modificacions del pressupost 
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2009”, perquè només se’n va fer una part el novembre, qual el lògic hagués estat fer la 
modificació de crèdits l’any 2009. La conseqüència era que ara ens trobàvem que 
s’havien de pagar uns treballs fets per una empresa l’any 2008, quan el cert era que pel 
mig s’havia elaborat el pressupost del 2010, en el qual no s’havia incorporat aquesta 
quantitat que era sobradament coneguda.  Tanmateix, pel que feia a la segona part, és 
a dir, la segona operació de crèdit per despeses d’inversió de 888.618,35 €, 
corresponien a diferents treballs reconeguts fets durant l’any 2009, i estàvem en les 
mateixes, es tractava de feines o treballs que a l’hora de fer el pressupost eren també 
sobradament conegudes per l’equip de govern, preguntant-se en aquest sentit el Sr. 
Ibáñez perquè no s’havien incorporat al pressupost de 2010. A aquests efectes, el Sr. 
Ibáñez va dir que Ciutadans considerava que ajornar la decisió d’aquest pagament no 
arreglava molta cosa, ja que l’ajuntament no tenia cèntims aleshores i tampoc els tenia 
ara,  i per això després al punt 18 teníem un préstec de mandat  per pagar la primera 
partida de 641.079,58 €. Per això, el Sr. Ibáñez va reiterar que el seu grup pensava que 
en el pressupost del 2010 s’haurien d’haver inclòs aquestes dues partides, prou 
conegudes, i d’aquesta manera presentar un final d’any 2009 com havia de ser i 
presentar un pressupost 2010 el més realista possible. En definitiva, el Sr. Ibáñez va 
dir que no tenien gens clar si aquesta dinàmica econòmica era la més adequada per 
gestionar i per a portar a bon terme l’actual crisi que patíem atesa l’escassetat de 
recursos de l’ajuntament, afegint que les coses s’havien de fer quan tocava i d’una 
manera clara i reconeguda. 
 
 
De la seva banda la Sra. Marta Jiménez Iborra, en nom d’ERC, va dir que la posició 
del seu grup anava una mica en la mateixa línia del company de Ciutadans, i per tant, 
poca cosa tenia a afegir. Tot i amb això, sí que va voler destacar que quan a l’octubre 
passat es discutien els pressupostos i des de l’oposició es deia que semblava que es 
formulaven uns pressupostos poc realistes, potser en aquells moments estaven sent 
excessivament benèvols, indicant que hores d’ara es veia que no només no eren 
realistes, sinó que no eren reals. En definitiva, 24 dies després d’haver entrat en vigor 
el pressupost, aquests pressupostos ja havien estat objecte de modificació, i no pas per 
quantitats insignificants ni per imprevistos, sinó per circumstancies sobradament 
conegudes i fàcilment previsibles, i per tant, a partir d’ara, va dir la Sra. Jiménez, ERC 
es temia que aquesta pràctica esdevindria habitual, i molt probablement, d’aquí no 
gaires mesos, ens hi tornaríem a trobar, afegint en últim terme que a l’hora de liquidar 
el pressupost del 2010, caldria veure finalment quina semblança podria tenir amb el 
que acabàvem d’aprovar. Així doncs, la Sra. Jiménez va dir que cada vegada ens 
hauríem de creure menys el que volia reflectir un pressupost, a la vegada que cada cop 
seria menys útil a l’hora de  jutjar o planificar la política municipal, si ens acabéssim 
trobant amb aquesta pràctica de manera habitual. D’altra banda, la Sra. Jiménez va dir 
que el seu grup no es posaria les mans al cap pel que feia al tema de l’endeutament, 
sempre que evidentment fos per raons d’imprevistos, però l’endeutament no era un 
recurs factible i adequat en aquest cas, atès que aquestes despeses haurien d’haver 
estat a la llum pública i tenir un adequat reflex en el pressupost, i no voler fer creure 
que per ajustar-se als temps de crisi que corrien, l’ajuntament retallava pressupost, 
quan en la realitat no era així. 
 
 
Per la seva part el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va recordar que quan ara feia tres 
mesos es discutia el projecte de pressupost per l’any 2010, en aquell moment ja va dir 
que potser ens havíem quedat curs amb aquest pressupost, i que probablement el 
setembre, com a molt tard, s’hauria de modificar, però  mai s’hagués arribat a pensat 
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que el mes de gener d’enguany, ja s’hagués hagut de modificar. Així les coses, el Sr. 
Engli va dir que si es posava a mirar la modificació proposada, com ja havia indicat el 
portaveu de Ciutadans, tot venia per problemes de despeses derivats dels anys 2008 i 
2009, afegint que, arrel d’això, hi havia alguna cosa que no acabava d’entendre, 
especialment pel fet d’haver de modificar el pressupost del 2010 per despeses del 
2008 i del 2009, preguntant-se quina lògica podia tenir tot plegat. Per això, va dir el 
Sr. Engli, si hom es posava a indagar, a part del aspecte tragicòmic de la qüestió, el 
cert era que dita qüestió era realment molt preocupant: el portaveu de Ciutadans es 
preguntava perquè les despeses de 2008 i 2009 no havien estat incloses en el 
pressupost del 2009, i la resposta era que no s’havia fet així perquè en cas contrari, 
això hagués obligat a un endeutament d’1.529.000 € suplementaris l’any 2009, que 
ens hagués portat a superar els límits d’endeutament fixats legalment, i com que això 
no era factible, el millor era fer una espècie de joc de pilota, com es feia abans amb les 
lletres de canvi, i enviar-ho al 2010, i aquí no havia passat res. Així les coses, el Sr. 
Engli va reiterar que això no era un joc, que aquesta era una qüestió molt seriosa, que 
unes despeses que estaven reconegudes i que tothom sabia que pertanyien a PRESEC 
de l’any 2008, una part s’havien tingut d’assignar al pressupost del 2009 i l’altra al 
pressupost del 2010, però la qüestió següent i més important consistia en preguntar-se 
que passaria amb les despeses suplementàries de PRESEC corresponents a l’any 2009, 
quan i a on s’assignarien, atès que era prou conegut que cada any PRESEC tenia 
despeses suplementàries. S’hauria de fer una nova modificació de crèdits el 2011, o 
potser ja ho deixaríem pel 2015? D’altra banda, i pel que feia a la resta de despeses 
derivades d’obres i de treballs encarregats per l’Ajuntament a Gavanenca d’Obres, es 
tractava de despeses perfectament conegudes en la data d’elaboració del pressupost. 
Així doncs, el Sr. Engli es va preguntar perquè tampoc es van incloure aquestes, 
responent-se que no permetia complir amb una normativa que establia una limitació 
pel que feia  l’endeutament. 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez, indicant que donaria una resposta global, perquè 
considerava que les respostes dels grups, més o menys repetien els mateixos 
arguments. En aquest sentit doncs, i respecte de la crítica al fet d’utilitzar en aquest 
moment la via de l’expedient de modificació de crèdits, la veritat era que al llarg de tot 
l’any, durant la vigència de qualsevol pressupost, i no només d’aquest 2010, 
periòdicament  es feia servir aquest instrument amb tota naturalitat, per tal d’adaptar el 
pressupost a les necessitats canviants de la realitat, per tal de que l’ajuntament podés 
fer front a les seves obligacions. En tot cas però, la Sa. Sánchez va dir que volia 
destacar que en qualsevol dels casos, sempre, i any rea any, l’empresa municipal 
PRESEC havia de fer tot un seguit de treballs extraordinaris o no previstos i que cada 
any ens trobàvem amb aquesta mateixa situació, és a dir, amb el fet d’haver de 
reconèixer aquests treballs i també amb el corresponent expedient de modificació de 
crèdits. Així les coses, la Sra. Sánchez va dir que enguany s’havia fet un mes més tard, 
si es volia veure així, però tampoc es podia obviar quina era la situació o el context 
econòmic que ens envoltava, afegint que tant de bo que s’hagués pogut fer aquest 
pagament al llarg de l’any 2009, però no havia estat possible, i a més, va dir la Sra. 
Sánchez, això era una recomanació i no pas una obligació. D’altra banda, respecte de 
les hipòtesi que feia el Sr. Engli en el sentit de que no s’havia pogut fer abans o no es 
podia incloure en el pressupost del 2010 en el moment de la seva elaboració, etc., la 
Sra. Sánchez va manifestar que lamentava discrepar d’aquesta opinió, afegint que 
havia de quedar molt clar que aquest equip de govern mai s’havia pres la gestió de les 
finances locals com un joc, a la vegada que havia de quedar molt clar també que les 
dades que s’haguessin fet servir en aquell moment si s’hagués inclòs en l’elaboració 
del pressupost, com les dades que ara es feien servir, eren exactament les mateixes, és 
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a dir, les dades de liquidació del pressupost de 2008, pregant-li en últim terme al Sr. 
Engli que no fes hipòtesi que eren absolutament incorrectes. En definitiva, la Sra. 
Sánchez va assenyalar que li agradaria fer una crida al sentit comú, no pas a 
l’alarmisme, que estàvem dintre de les nostres capacitats d’endeutament, que teníem 
capacitat per afrontar aquest endeutament, per bé que el que més calia destacar era que 
aquest ajuntament el que volia era fer front als seus serveis, assolir i complir els 
compromisos  del pressupost del 2010, que així ho faria i també que aquesta 
modificació no representava cap variació respecte del pressupost aprovat el 2010 ni 
tampoc de les polítiques o els serveis que es garantien a través d’aquest pressupost.  

 
 

18 - PRÉSTEC DE MANDAT AMB  B.B.V.A. 
 
PRIMER.- Contractar amb el BANC BILBAO VIZCAYA ARGENTARIA S.A. , un préstec 
per un import de 641.079,58.- Euros, destinat a finançar majors despeses corrents aprovant la 
formalització del mateix amb les següents condicions: 
 

- Import: 641.079,58.- € 
- Modalitat: Préstec de mandat 
- Termini: Fins al 28/05/2.011.  Amortització única final termini 
-  Tipus d’interès: Euribor 3 mesos + 1,20% 
-  Comissió obertura: 0,15% 

 
SEGON.- Afectar com a garantia específica d’aquesta operació, la participació municipal en 
els tributs de l’Estat, en part proporcional que correspongui 
 
TERCER.- Autoritzar el senyor Alcalde i la Tinenta d’Alcalde de Coordinació i Planificació 
Estratègica, Sra. Raquel Sánchez Jiménez, per a què –qualsevol dels mateixos indistintament- 
resolgui quantes incidències poguessin plantejar-se; firmar els documents necessaris; 
formalitzar els oportuns contractes de l’operació de tresoreria, i fer les disposicions que 
convinguin 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), un (1)  en contra 
(Sr. Castellano de CiU) i sis (6) abstencions (3 PPC, 2 ERC i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents – en aquest moment - a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez va dir que aquest punt seria més aviat una conseqüència del 
punt anterior, i es tractaria de contractar amb el BBVA un préstec per import de 
641.079,58 €, destinat a finançar majors despeses corrents, amb els termes que 
s’indicaven en l’expedient, fent-se constar que hi havia hagut una rectificació respecte 
de l’ordre del dia original en quan al termini, assenyalant-se que en lloc del dia 31 de 
maig del 2011, es feia constar que seria el 28 de maig de 2011, que era la data següent 
a l’expiració del present mandat. 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, el qual va 
manifestar que aquest era un préstec de mandat, que no es tractava d’un préstec 
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normal i corrent, sinó d’un un préstec que la llei permetia utilitzar per a despesa 
corrent, específica, en un moment donat i concret, i que obligatòriament, per exigir-ho 
així la llei, havia de ser tornat abans de que acabes el període de mandat de la 
Corporació local. L’especificitat, va reiterar el Sr. Engli, venia donada per la 
possibilitat de ser utilitzat per despesa corrent, no pas per inversions, és dir, per llençar 
els diners, encara que aquesta expressió podés sonar una mica malament, afegint que 
no volia tampoc emprar aquesta expressió d’una manera grollera, però la realitat era 
aquesta, la inversió quedava, la despesa corrent desapareixia, perquè els diners gastats 
d’aquesta manera marxaven immediatament com l’aire. 
 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez, indicant que li agraïa l’explicació que havia fet 
dels termes del préstec, que eren els que s’havien explicat i que constaven a 
l’expedient, fet que no era cap secret, per bé que en qualsevol cas va dir que sí que 
volia cridar l’atenció pels termes emprats pel Sr. Engli  respecte de l’expressió 
“llençar els diners”, afegint que si pel Sr. Engli el fet de prestar els serveis als 
ciutadans, pagar la neteja dels carrers, fer front a les demandes socials, etc., és dir, 
despesa corrent, si això equivalia llençar els diners, ja ens podríem fer la idea de quina 
seria la seva gestió de la despesa corrent, 
 
 
Va intervenir novament el Sr. Sergi Engli només per puntualitzar que ja havia dit 
clarament que es que es llencessin els diners, sinó que marxaven com l’aire.     
 
 
En darrer terme, va intervenir el Sr. Alcalde, puntualitzant també que el Sr. Engli era 
prou conscient de la situació que estava travessant l’economia mundial, no només la 
gavanenca.     

 
 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde, com que no  hi havia cap una pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar,  va procedir directament a 
donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb vint i 
quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Sáez, va exposar que “ Durante las jornadas en que se 
celebran los Juegos Escolares Deportivos de Gavà, algunos padres y madres lamentan que 
últimamente entre los jóvenes se producen pequeños problemas que manchan el ambiente 
lúdico de dichas jornadas que enfrentan deportivamente a alumnos de los colegios, institutos y 
clubes municipales. Ante estos incidentes, algunos padres y madres se han puesto en contacto 
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con el Grupo Municipal del Partido Popular para intentar encontrar una solución y así hacer que 
la competición deportiva recupere el protagonismo que merece.  Por ello formulamos el 
siguiente Ruego:  - Que el equipo de gobierno estudie la posibilidad de solicitar la presencia de 
la Policía Local, como método disuasorio, en los centros donde los fines de semana se celebran 
los Juegos Escolares Deportivos, y así evitar o disminuir los pequeños problemas que puedan 
producirse durante las competiciones deportivas.” 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el tinent d’alcalde sr. José Obispo  dient que la 
Policia Local està al servei de la ciutadania i acudeix sempre amb la màxima diligència i 
celeritat cada vegada que es reclama la seva presència i, en el cas que ens ocupa, no seria ni és 
una excepció. No obstant això, i tenint en compte els gairebé 30 anys d'experiència en 
l'organització dels jocs esportius escolars, entenem – va afegir el tinent d’alcalde - que 
existeixen raons objectives per a confiar que els responsables tècnics i els representants de les 
AMPAS i els col·legis participants seran capaços de trobar i articular mesures i solucions no 
policials, tenint en compte que, com assenyala vostè mateix en l'exposició del seu prec, es tracta 
d'activitats lúdics-esportives. 
 
En un segon prec el sr. Llobet, portaveu del grup del PPC, va exposar que ja eren molts els 
municipis a Catalunya i a Espanya que havien optat pel soterrament dels contenidors de brossa: 
Es tracta d’un sistema que – va dir el portaveu del PPC - aporta molts avantatges respecte del 
sistema tradicional de contenidors de superfície, ja que permeten als usuaris dipositar les 
deixalles amb molta més comoditat i tenen una major capacitat. Entre altres coses,  això 
permetria millorar el servei de recollida i posar punt i final als problemes existents en 
temporades turístiques a barris com Gavà Mar, on l’aportació de deixalles augmenta 
considerablement arribant a la saturació de contenidors i d’embrutiment de la via pública. A 
més, l’impacte ambiental d’aquest sistema és mínim, es facilita la tasca de recollida i es millora 
la presència estètica. D’altra banda, es redueixen considerablement les olors, sobretot a l’estiu, 
ja que la temperatura es manté baixa i es frena el procés de fermentació dels residus. Aquest 
sistema suposa, per a qualsevol Ajuntament, el pas definitiu cap al reciclatge selectiu en origen, 
ja que contempla també la separació de la matèria orgànica, a part de la recollida selectiva de 
vidre, paper, plàstics i envasos. Aprofitant les inversions previstes del Fons Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local creat pel Real Decret Llei 13/2009 de 26 d’octubre, el Partit 
Popular de Gavà - digué finalment el sr. Llobet – prega a l’equip de govern: - Elaborar un pla de 
soterrament de contenidors que contempli terminis d’implantació, pressupost i ubicació. - 
Incloure, si s’escau, aquest projecte d’inversió en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la 
Sostenibilitat Local. - Consensuar el pla amb les entitats i els comerços, per tal d’involucrar tota 
la ciutadania, aprofitant les circumstàncies per engegar la major i definitiva campanya de 
reciclatge selectiu que es pugui fer. 
 
Entenc Sr. Llobet – va dir el sr. Obispo en relació al prec del PPC - que podríem estar d'acord 
que tots els models de recollida de residus municipals tens avantatges i inconvenients. I encara 
que fa vostè una lloa al sistema de contenidors soterrats, no inclou cap referència a què passa 
amb els desbordaments, que els hi ha, o amb els sorollosos sistemes de recollida, la complexitat 
de la instal·lació, l'elevat cost, els costos de manteniment, les excessives reparacions. Respecte 
d'incloure'l com projecte en el Fons Estatal per a l'Ocupació i la Sostenibilitat Local ja sap des 
de la setmana passada, quan l'hi comuniquem en Comissió Informativa, que no era una prioritat 
del govern municipal. Però – va afegir el tinent d’alcalde - no per capritx o per tossuderia, sinó 
perquè just quan vostè ens sol·licita “consensuar un pla amb les entitats i els comerços per a 
involucrar a la ciutadania, aprofitant les circumstàncies per a activar la major i definitiva 
campanya de reciclatge selectiu”, resulta que el govern està en condicions de traslladar-li els 
millors resultats de sempre en recollida i separació de residus municipals. Concretament, 
1.616.880 quilograms de restes orgàniques, xifra que significa un augment del 8,24% respecte 
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de 2008 i que ens manté en la mitjana metropolitana. Però volem dir-li més: el percentatge 
d'impropis, és a dir, el percentatge de residus mal separats presenta durant 2009 el mínim 
històric: En el circuit comercial, el 2,63%, i en el domiciliari del 5,64%. Tingui en compte 
referent a això, sr. Llobet, que es considera un bon resultat en l'àmbit metropolità un percentatge 
d'impropis entre el 10 i el 15 per cent. Convindrà llavors amb mi que un percentatge d'impropis 
del 4,13% com el registrat a Gavà durant el 2009 és una xifra extraordinària. Una xifra que 
demostra que el nostre model funciona, amb els seus pros i les seves contres, i que les 
campanyes impulsades des del govern municipal estan demostrant la seva efectivitat. Una 
efectivitat que –digué finalment el sr. Obispo- no seria tal sense el factor més important 
independentment del model: la col·laboració ciutadana. 
 
En un altra pregunta també del PPC, el sr. Engli, davant –va dir– la difícil situació econòmica 
de l’Ajuntament de Gavà, el Grup Municipal del Grup Popular de Gavà formula la següent 
pregunta: - Quin va ser el cost total de la festa de Reis d’aquest any (rebuda dels reis a la Plaça 
de Jaume Balmes, cavalcada, muntatge i desmuntatge, equip necessari, impressions..) - Quin va 
ser el cost concret del lloguer i ús de la grua utilitzada per l’arribada dels reis a la plaça de 
l’Ajuntament? 
 
Abans de respondre a la pregunta concreta permeti’m – va dir el tinent d’alcalde sr. Víctor 
Carnero - que desmenteixi la seva afirmació respecte a la que vostè anomena difícil situació 
econòmica de l’Ajuntament de Gavà. Conscients de la conjuntura econòmica general  l’Equip 
de Govern va elaborar i aprovar uns pressupostos per aquest any realistes, coherents amb la 
situació econòmica que estem vivint i compromesos socialment. Pressupostos que 
contemplaven propostes realistes, ateses les circumstàncies que ens envolten, però, i així es va 
anunciar, que no es renunciava ni a la millora dels serveis ni a la realització d’aquells programes 
i activitats que com Equip de Govern consideràvem necessaris i compromesos amb la 
ciutadania. El que tampoc ens queda clar, és si el seu grup polític, amb la formulació de la 
pregunta està suggerint la no necessitat de celebració d’aquest tipus d’acte. Dir-li que per part 
de l’equip de govern creiem que cal celebrar-lo per la importància i transcendència que té per 
tots els infants de la nostra ciutat. És en aquest sentit que el pressupost amb que es va abordar 
l’arribada dels reis i cavalcada ja es va elaborar, aprovar i executar sota criteris d’austeritat 
econòmica, atenent a la situació econòmica general i aprofitant al màxim  els recursos 
disponibles. Dit això: 1.- El cost a que es refereix la pregunta primera és de 49.553 euros. 2.- El 
cost a que es refereix la pregunta segona és de 3.340,80 euros 
 
En una nova intervenció, el sr. Engli va exposar que davant l’actual situació econòmica, molts 
veïns i veïnes de Gavà estaven patint els efectes de la crisi en primera persona: Moltes empreses 
– digué - estan tancant o es veuen obligades a reduir el nombre de treballadors, fent que l’atur 
registrat a la nostra ciutat hagi passat de 1.700 persones l’any 2008, a més de 3.000 a finals de 
l’any 2009. Atès que la tendència de les dades d’atur és que incrementin encara més durant 
aquest any, assolint i fins i tot superant les dades més negatives dels anys 80. Atès que l’atur 
afecta a famílies senceres, les quals veuen reduïts al màxim els seus ingressos. Davant la 
dificultat de moltes famílies per fer front a les despeses ordinàries i poder cobrir les necessitats 
bàsiques, el Grup Municipal del Partit popular formula la següent pregunta: - Quants veïns i 
veïnes han sol·licitat algun tipus d’ajut a l’Ajuntament de Gavà per la manca de recursos 
econòmics i/o d’aliments? - Quantes sol·licituds ha acceptat a tràmit el departament de Benestar 
i Serveis a la Persona? - A quants sol·licitants se’ls ha atorgat l’ajut corresponent? 
 
Va respondre les preguntes el tinent d’alcalde sr. Xavier Esteban dient que havien estat un total 
de 104 unitats familiars les que havien sol·licitat ajut econòmic als serveis socials municipals. 
La suma total de beneficiaris directes –va afegir- ha estat de 388 persones, el que significat el 
11’60 % de població (45000 habitants) que ha rebut resposta municipal durant 2009 segons 
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demandes vinculades a problemàtiques econòmiques. I la resposta municipal ha estat del 100% 
de les demandes rebudes.  
 
 Finalment, el sr. Llobet, també en nom del Grup Municipal del Partit Popular, com a 
antecedents de la pregunta que al final formularia va exposar que durant el Ple Municipal 
d’octubre de 2009, el Grup Municipal del Partit Popular va demanar a l’equip de govern que 
instés al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya a mantenir el servei d’urgències 
nocturn als Centres d’Atenció Primària de la nostra ciutat. Dintre del que estableix el Pla 
Sanitari del Baix Llobregat 2004-2014, es preveu a partir d’aquest any començar a eliminar els 
serveis d’urgències nocturns als Centres D’Atenció Primària, passant a oferir aquest servei els 
hospitals comarcals. Tot i que el Pla que promou el Servei Català de la Salut té fixat com un 
dels objectius abordar el problema de l’espera i els col·lapses dels serveis d’urgències, la realitat 
és que quan tots els municipis eliminin el servei nocturn als seus respectius CAP, l’Hospital de 
Viladecans haurà de donar cabuda a les necessitats de tots els veïns de Viladecans, Gavà, 
Castelldefels, Begues, i Sant Climent. Això provocarà, previsiblement, un col·lapse en les 
urgències lleus, que són, d’altra banda, les majoritàries, a part d’incrementar els problemes en 
els desplaçaments dels ciutadans de Gavà. A més, el Pla no dona solució a les deficiències que 
hi ha actualment, com les llargues cues d’espera per a la programació de visites mèdiques, 
anàlisis, ecografies. Atès – digué finalment el portaveu del PPC - que al Ple Municipal del 
darrer mes d’octubre, l’equip de govern va posicionar-se en contra de l’aplicació del sistema 
que s’estableix en el Pla, i ja que alguns municipis ja han derivat les urgències nocturnes als 
hospitals comarcals, el Grup Municipal del Partit Popular formula la següent pregunta: - Quines 
actuacions ha dut a terme el govern municipal per poder seguir garantint, igual que a l’actualitat, 
el servei d’urgències nocturn als Centres d’Atenció Primària de la nostra ciutat per evitar que els 
ciutadans de Gavà hagin de desplaçar-se fins a Viladecans?  - Quina previsió hi ha pel que fa al 
servei nocturn que s’ofereix als CAP de la nostra ciutat? 
 
Reiterem en aquest Ple – va dir en la seva resposta el regidor de l’equip de govern sr. Benet 
Castillejos - la posició del govern municipal respecte d'aquest assumpte ja expressada amb 
anterioritat. L'equip de govern, a través de diferents reunions amb el CATSALUT, ve 
manifestant la seva oposició a l'aplicació de sistema d'urgències proposat en el Pla Sanitari del 
Baix Llobregat 2004-2014. I seguirem fent-lo al màxim de les nostres possibilitats per a 
mantenir el servei d'urgències al Centre d'Atenció Primària de la ciutat. 
 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC. 
 
En una primera intervenció la regidora i en endavant portaveu d’aquest grup, sra. Marta 
Jiménez, va recordar - com a antecedents– que al llarg d’aquest any 2010, la Generalitat de 
Catalunya tenia previst d’executar un projecte per tal d’instal·lar pantalles acústiques al pont de 
la carretera c-234 sobre la c-245 i la via fèrria. Ara bé, la instal·lació d’aquestes pantalles 
acústiques, pensades i dissenyades per esmorteir el soroll dels vehicles que circulen sobre el pas 
elevat, no atenuaran - digué la regidora -  la totalitat dels sorolls que afecten els veïns. Així, ens 
han arribat queixes de veïns molestos pels sorolls dels cotxes de la mateixa carretera c-245 i de 
la instal·lació de neteja de cotxes que hi ha al costat de la benzinera. Per això, el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya – va dir la sra. Jiménez - formula el següent prec: Instem 
el govern municipal a: 1) Estudiar la possibilitat d’instal·lar les pantalles fonoabsorbents en el 
sostre del pont, per tal d’apantallar el soroll provocat per la màquina d'autorentat de la 
benzinera. 2) Comprometre’s a que, en els previstos projectes de remodelació de la Carretera de 
Santa Creu de Calafell, que inclouen un nou asfaltat, s’adopti l’ús d’asfalt sonoreductor, 
especialment a partir de la rotonda del vial del Calamot en direcció al centre de Gavà i fins al 
terme de Viladecans. Aquest asfalt sonorreductor permet de mitigar fins a 5 dB l’impacte sonor. 
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El sr. Obispo va respondre, en primer  lloc,  que hores d’ara no coneixien oficialment els plans 
de la Generalitat en aquest assumpte. D’alta banda va afegir que, tot i no entendre perfectament 
la seva proposta, de la interpretació que en fem deduïm una complexitat tècnica que 
probablement la fa inviable. Cal assenyalar també que no tenim constància de cap queixa 
respecte de les suposades molèsties que pugui provocar l’activitat de rentat de cotxes. Per últim, 
en aquests moments la Generalitat està redactant el projecte de remodelació C-245 i ja tindrem 
temps d’influir tant com sigui possible en un disseny amable, accessible, segur i sostenible 
d’aquesta via.  
    
Contestat el prec, el nou regidor d’ERC, sr. Andreu Pérez Lorite, va passar a formular un segon 
en el qual, com antecedents, deia que al Ple Municipal del 29 d’octubre de 2009, el govern 
municipal va reconèixer que estava estudiant una solució al problema dels carrers no asfaltats de 
la Pineda i que s’havia presentat una sol·licitud de subvenció a la Diputació de Barcelona per 
millorar el paviment del camí de la Pineda. D’altra banda, va afegir el regidor, hem tingut 
notícia que un grup de veïns, mitjançant instància amb número de registre d’entrada 14.206, ha 
demanat que se solucioni la manca d’enllumenat públic de l’esmentat camí. Per aquest motiu, 
formulem el següent prec: Instem el govern municipal a incloure la instal·lació de l’enllumenat 
públic en qualsevol projecte d’arranjament o millora del paviment del camí de la Pineda que 
s’hagi de portar a terme. 
 
El sr. Xavier Esteban va dir al respecte que el govern municipal manté una comunicació amb els 
veïns i veïnes residents en la zona a qui hem traslladat amb detall les possibilitats reals 
d’actuació en la zona esmentada en el seu prec. De fet, i com vostè assenyala en els antecedents 
del seu prec, vam demanar una subvenció que ha estat recentment concedida per la Diputació de 
Barcelona i que ens permetrà, ben aviat, millorar les condicions del paviment. Altres demandes 
ciutadanes han estat ateses i d’altres estan en fase d’estudi i sempre, i això és molt important, 
respectant les limitacions legals establertes actualment. 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec també de la sra. Marta Jiménez qui 
va dir que el passat 11 de gener (R.S.: 100), en resposta a una pregunta presentada pel nostre 
grup municipal amb data de 18 de novembre (R.E.: 13.725), sobre l’horari d’obertura de la 
planta infantil de la Biblioteca Josep Soler Vidal, se’ls havia fet saber que aquesta roman 
tancada els matins de la primera quinzena de setembre i de forma habitual els matins durant tot 
el curs escolar. Però – va afegir el regidor - els primers dies de setembre encara és època de 
vacances escolars, i ara amb el nou calendari escolar, també ho serà una setmana al febrer. En 
aquestes dates és quan els nens i nenes de la nostra localitat més necessiten una oferta d’oci de 
qualitat, i les biblioteques públiques haurien de ser part d’aquesta oferta de manera prioritària; si 
no, es priva els infants gavanencs i les seves famílies d’un espai cultural i d’oci en els moments 
en què hi ha possibilitat de gaudir-ne plegats. Per aquest motiu formulem el següent prec: Que 
s’adeqüi l’horari de les biblioteques públiques gavanenques al calendari escolar, de manera que 
la planta infantil de la biblioteca Josep Soler Vidal obri també als matins els primers dies de 
setembre, durant la setmana festiva de febrer, i en tots aquells dies no lectius que estableixin els 
calendaris escolars dels centres de Gavà. 
 
El sr. Víctor Carnero va explicar que l’equip de govern havia defensat sempre la necessitat 
d’oferir als infants propostes d’oci de qualitat, i prova d’aquest fet és la programació que es 
desenvolupa. Caldrà conèixer  també  - va afegir el tinent d’alcalde - l’oferta de subvencions del 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya als centres educatius i les AMPES per 
organitzar activitats de lleure i oci en aquests períodes. No obstant això, vagi per endavant la 
ferma aposta d’aquest equip de govern per potenciar les activitats “en família”, exemplificada 
en un programa concret que amb més d’un any de recorregut guanya  famílies dia a dia. Fet 
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aquests dos esments, l’equip de govern, estudiarà la proposta d’oferir als infants de la ciutat una 
oferta concreta de lleure per els períodes esmentats, sigui a través d’un equipament cultural, 
sigui a través de treballar colze a colze amb els centres educatius i les AMPES per generar 
propostes que satisfacin els infants de la ciutat i les seves famílies. 
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la sra. Marta Jiménez, com 
antecedents, va exposar que el 30 de desembre va sortir publicada l’ordre TRE/563/2009, de 22 
de desembre, de la Generalitat de Catalunya, per la qual s’estableixen les bases reguladores i 
s’obre convocatòria anticipada per a la concessió de subvencions a entitats locals per realitzar 
accions formatives adreçades prioritàriament a treballadors/ores en situació de desocupació, per 
a l’any 2010. Com és ben sabut, digué la portaveu d’ERC, la formació dels treballadors en atur 
és clau per permetre que reorientin la seva activitat professional cap a nous camps amb més 
possibilitats de treball. D’altra banda, l’actual situació de crisi econòmica, amb una taxa d’atur 
que a Gavà ha passat, entre desembre de 2008 i desembre de 2009, del 8,4% al 14%, amb un 
augment al llarg de l’any de 889 persones, amb un total de 3.459 aturats a la nostra ciutat a 
finals de 2009, requereix de mesures urgents. El termini de presentació de les sol·licituds era de 
20 dies hàbils a comptar des de l’endemà de la publicació de l’esmentada Ordre, és a dir, que 
s’estenia fins a finals d’aquest mes de gener. Per aquests motius, digué finalment l’esmentada 
portaveu, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana pregunta: - S’ha presentat l’Ajuntament de 
Gavà a l’esmentada convocatòria de subvencions per a realitzar accions formatives per a 
treballadors en atur? - En cas afirmatiu, quines accions formatives s’han proposat? En quines 
temàtiques? - Han estat aquestes temàtiques coordinades amb els sectors econòmics de la ciutat, 
per tal de determinar en quins camps hi ha oferta de feina? Com s’ha efectuat aquesta 
coordinació? - L’esmentada Ordre fa referència a l’existència prèvia d’aules i tallers homologats 
per a determinats tipus d’ensenyament. Quantes aules té homologades l’Ajuntament de Gavà o 
els seus organismes autònoms?  - I quants tallers per a desenvolupar-hi accions formatives té 
homologats actualment? 
 
Va respondre la sra. Laura Barrufet dient que abans de donar resposta a les preguntes volia dir 
que si bé era cert que estem en una situació de crisi i que el nombre de aturats a Gavà havia 
augmentat, també era cert que des de feia temps que s’estava treballant i adoptant tot un seguit 
de mesures no tan sols dirigides als treballadors en situació d’atur, sinó també de reorientació 
professional de treballadors que es trobaven en sectors on és més difícil trobar feina. Dit això i 
en quant a les preguntes concretes que la portaveu d’ERC havia fet, la sra. Barrufet va dir que, 
efectivament, l’Ajuntament sí s’havia presentat  a l’esmentada convocatòria de subvencions per 
a realitzar accions formatives per a treballadors en atur. En quan a les accions formatives que 
s’havien proposat, va respondre que venien referides a diverses matèries, com ara accions 
formatives en matèria d’atenció a la persona (cura de discapacitats físics i psíquics,  monitors 
d’activitats de lleure infantil i juvenil, etc.), també en matèries destinades a PIMES, que – va dir 
– eren les més sol·licitades, (empresa i gestió internacional, informàtica, ofimàtica i internet, 
tècniques administratives d’oficina, tècniques administratives de personal, anglès bàsic, angles 
comercial, etc.). En quant a si havien estat coordinades amb els sectors econòmics de la ciutat, 
per tal de determinar en quins camps hi havia oferta de feina, va respondre que els cursos havien 
estat definits en funció de diversos indicadors com les peticions de formació de persones en 
atur,  enquestes fetes en les empreses l’any 2008, nous filons d’ocupació que s’havien detectat a 
Gavà, etc.,  i en qualsevol cas en coordinació amb els agents socials (entitats empresarials i 
sindicats). Pel que feia a l’existència prèvia d’aules i tallers homologats per a determinats tipus 
d’ensenyament, i quantes aules tenia homologades l’Ajuntament de Gavà o els seus organismes 
autònoms, va dir que en el Centre de Suport a l’Empresa tenien homologada l’Aula de Formació 
per a més d’una activitat com ara empleat/da d’oficina, administratiu/iva d’informàtica, 
administratiu/va polivalent per PIMES, etc. A l’Aula d’Informàtica, també homologada hi havia 
tutoria empresarial, informàtica, analista funcional, programador, etc; a la Sala Polivalent del 
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CSE, orientació comercial, atenció al client, angles, i gestió comercial; i a la Sala polivalent del 
Casal Sant Jordi, cuidador/a de discapacitats, monitor socio-cultural, etc. També va recordar que 
aules i tallers fora de l’ajuntament hi havia a l’IES Calamot, orientats a construccions 
metàl·liques (caldereria industrial, construcció i soldadura d’estructures metàl·liques, soldador 
de canonades de gran format) 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, també el sr. Pérez Lorite va exposar - com 
antecedents de la pregunta que desprès faria -  que  havien tingut notícia que les aules que en 
l’actualitat ocupa l’Escola d’Adults, servei que depèn del Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya, ubicades a l’edifici de l’antic Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris de l’Ajuntament de Gavà, a la Rambla Vayreda, no compleixen la normativa de 
seguretat actual, per la qual cosa – digué la regidora - la Generalitat va donar un termini a 
l’Ajuntament de Gavà per reubicar aquestes aules, en principi de dos anys; ara bé, la Casa de les 
Famílies, on sembla que haurien de reubicar-se en un futur, no té de moment data de 
finalització. Estem doncs davant del perill de perdre, per falta de local condicionat, un servei, 
l’únic que ara per ara proporciona formació reglada als adults gavanencs que ho necessiten.  
Recordem que en els actuals temps de crisi, és més acuciant que mai fomentar  i promoure la 
formació dels adults, i per tant potenciar que aquells adults en atur que en el seu moment no van 
poder obtenir una formació reglada, la puguin obtenir amb facilitat, per tal d’obrir el ventall de 
perspectives de trobar feina. Per la qual cosa preguntaven: - Quan expira el termini proposat per 
la Generalitat per a l’adequació de les aules que ocupa l’Escola d’Adults de Gavà, o per a la 
seva reubicació? - Té previst l’Ajuntament de Gavà reubicar properament l’Escola d’Adults de 
Gavà en un local amb les condicions de seguretat normatives? - En cas afirmatiu, on? 
 
El sr. Xavier Esteban respongué que l’Ajuntament de Gavà, mitjançant acord plenari de data 27 
de juny de 2006, va aprovar la cessió gratuïta al Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya, de l’ús d’un espai de 206,05 m2 útils, situats a la primera planta, part posterior, de 
l’edifici municipal ubicat a la Rambla de Joaquim Vayreda, número 68, per a ubicar amb 
caràcter temporal i provisional, l’Aula de Formació per a Persones Adultes. Aquesta cessió, de 
caràcter temporal i provisional, va ser acceptada pel Departament d’Educació a l’espera de 
poder ubicar aquest servei de manera definitiva en un altre emplaçament. El termini va ser de 
dos anys. Diferents circumstàncies han provocat que el que es va preveure en dos anys s’hagi 
allargat. D’aquest fet s’ha informat al Departament d’Educació amb qui s’ha comunicat i 
acordat establir el termini màxim de canvi d’ubicació d’aquest servei  al començament del curs 
2011/2012. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Castellano va exposar que era coneguda per part 
d’aquest grup, la localització dels diferents parcs d’esbarjo de la ciutat de Gavà així com l’estat 
de manteniment dels mateixos. Uns més que altres –digué el regidor- necessiten de més 
manteniment per l’ús que se’ls fa servir, i en aquest sentit no és la primera queixa que rep aquest 
grup municipal de mares i pares de família sobre la lesió del seu fill a la mà, a conseqüència del 
mal estat de les cistelles de basquetbol que es troben al parc de l’Av. Diagonal. És per aquests 
motius que – va dir el portaveu de CiU – es prega es faci una revisió urgent del manteniment 
d’aquests parcs i en especial, del mobiliari urbà d’esbarjo, així com es fixi en períodes més 
continuats control. 
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El manteniment i neteja dels parcs i zones verdes urbanes és diari – va dir en relació al prec de 
CiU el sr. Iglesias - i, en funció del nivell d'ús, òbviament s'assignen els recursos necessaris. Per 
tant, és evident que el control del mobiliari urbà és igualment diari ja que les brigades de neteja 
traslladen com incidència qualsevol alteració o desperfecte que detectin durant el 
desenvolupament de la seva labor. Però a més, convé tenir present la magnífica labor que vénen 
desenvolupant les agents cíviques precisament en aquest tipus de comeses. La detecció, 
comunicació i control de qualsevol alteració o incidència en el mobiliari urbà, o en qualsevol 
dels elements necessaris en l'espai públic. Respecte del cas concret al que al·ludeix en 
l'exposició del seu prec, sàpiga que desconeixem la lesió, el context en el qual es va produir, els 
motius i per descomptat la relació de les canastres del parc de l'avinguda Diagonal amb la 
mateixa. Només puc dir-li que no tenim constància de cap queixa en aquest sentit ni relacionada 
amb un supòsit mal estat de les canastres que, per altra banda, i tenint en compte la missió per a 
la qual van ser situades en aquesta zona, estan prestant un extraordinari servei 
 
Novament el sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que aquest grup municipal 
havia rebut força reclamacions del veïnat de la zona, per l’estat d’abandonament d’una obra 
paralitzada al Carrer de la Mare de Déu de Montserrat cantonada amb el Carrer de Tresols i que 
provoca olors per la brutícia que s’acumula, perill per la falta de tancament o protecció del solar 
amb l’accés des de la vorera i fins i tot de filtracions d’aigua a propietats colindants pels bassals 
d’aigua de pluja. És per aquests motius que, va dir el sr. Castellano, es prega s’inspeccioni 
aquest solar i s’insti als seus propietaris a mantenir-lo en l’estat correcte per evitar molèsties als 
veïns. 
 
 
Per l’equip de govern el sr. Obispo respongué que la situació que motivava la pregunta ja va 
provocar en el seu moment que l'Ajuntament requerís al propietari la neteja i el tancament del 
solar. En aquell moment – va dir el tinent d’alcalde - el propietari va atendre positivament el 
requeriment i va netejar i va tancar el solar. No obstant això, el 8 d'octubre de 2009, arran d'una 
instància ciutadana es realitzen les inspeccions i informes necessaris per a incoar un nou 
expedient administratiu amb l'objectiu de requerir al propietari del solar situat en el carrer 
Montserrat 73 la neteja, buidatge i construcció d'una tanca perimetral en l'esmentat solar. 
Aquest requeriment va ser traslladat al propietari que ens comunica mitjançant instància 
presentada el 2 de desembre de 2009 i registrada amb el nombre 14456 que ja no és la 
propietària del solar del carrer Montserrat. Amb data 27 de gener de 2010 s'ha realitzat un nou 
requeriment dirigit als propietaris actuals del solar perquè procedeixin a netejar el solar, a buidar 
l'aigua estancada i a tancar el perímetre. Per a la seva tranquil·litat, sàpiga que amb la mateixa 
data s'ha comunicat als veïns del carrer Montserrat 71 la tramitació del requeriment i els termes 
en els quals ha estat incoat. 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el sr. Castellano va recordar 
que com tot just aquest grup municipal ja va esposar en la corresponent sessió del Ple en dates 
nadalenques de l’any passat, en la cavalcada de reis, l’Ajuntament de Gavà reparteix caramels a 
la ciutadania sense tenir en compte – digué el sr. Castellano - la sensibilitat que reclama l’entitat 
“Celíacs de Catalunya” per fer-ho amb caramels sense gluten, quan aquest fet no suposa cap 
cost extraordinari i quan en els darrers anys una gran quantitat de municipis de Catalunya s’han 
acollit a aquesta iniciativa. Només aquest any en concret, segons un informe de la pròpia 
associació, s’han sumat a aquesta acció més d’una trentena d’ajuntaments i amb la peculiaritat 
de fer-ho ciutats amb poblacions considerables com ara Badalona, Vilafranca del Penedès, 
Tarragona, Cornellà, Molins de Rei, Lleida, Igualada o Sant Cugat del Vallès entre moltes 
altres. És per aquests motius que – va dir el portaveu de CiU – es prega que tinguin en compte 
aquesta consideració, no ens tornin a respondre que estudiaran l’assumpte i torni a arribar una 
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nova cavalcada sense que Gavà es sumi a aquesta acció de solidaritat i atenció a aquells que 
pateixen la malaltia celíaca, que només dels més de 9000 socis de l’entitat, el 60% són infants. 
 
No, no li respondré que estudiarem l’assumpte, va dir per part de l’equip de govern la sra. Dori 
Sanz. En aquesta ocasió l’informo que, malgrat que el nom de la nostra ciutat no figuri en el 
llistat que l’associació de “Celíacs de Catalunya” ha elaborat i que vostè ha consultat, i tal i com 
l’equip de govern es va comprometre a fer, en resposta al seu prec, els caramels que enguany 
van llençar els reis durant la cavalcada van ser caramels sense gluten ni derivats del mateix, 
segons informació facilitada per l’empresa proveïdora. En consulta feta en data 20 de novembre 
de 2009 l’empresa fabricant ens va contestar: “Respecto a los caramelos consultados les 
podemos confirmar que dichos caramelos no llevan ningún ingrediente ni aditivo que contenga 
gluten ni derivados del mismo. Por tanto dichos caramelos son aptos para celíacos.” 
 
En una nova intervenció el sr. Castellano va recordar que era coneguda per part del grup de 
CiU, així com també de l’actual i anteriors equips de govern municipal, la demanda reiterada de 
diferents veïns dels domicilis de sobre del mercat Sant Michel, per l’olor i la brutícia dels 
contenidors del mercat, especialment determinats dies de més activitat o productes determinats 
com són els dimarts, divendres i dissabtes. Era per aquests motius que es formulava la següent 
pregunta: No es podria, com reclamen els veïns, programar una neteja i recollida 
d’escombraries extraordinària els dies que n’hi hagi entrada de mercaderia especial al mercat o 
una àmplia afluència de gent com són aquests dimarts, divendres i dissabtes citats just a la 
cloenda del mercat que ve a ser cap a quarts de tres aproximadament? 
 
 
En resposta a la pregunta el sr. Iglesias va dir que en entorn del comprat Sant Michel està 
tipificat dintre del servei de neteja com especialment sensible pels motius que coneixem i que – 
va dir - vostè exposa en l'argumentari de la seva pregunta. Aquesta tipificació significa que dues 
vegades al dia, de dilluns a dissabte, i sota qualsevol circumstància, l'equip de neteja d'àrees 
d'aportació porta a terme la seva comesa en l'entorn del mercat. Per altra banda, i en el que al 
servei de recollida de residus municipals es refereix, sàpiga que diàriament es recull, en la 
modalitat de porta a porta, l'orgànica i la de resta i sempre a la tarda. Repeteixo: diàriament, a la 
tarda i porta a porta. El contenidor de paper i el d'envasos del carrer Les Colomeres es recull 
igualment de manera diària i el vidre setmanalment. En el carrer del Centre hi ha altra àrea 
d'aportació, en aquest cas ja del circuit domiciliari, que es recull i es neteja a la nit com la resta 
de contenidors de l'esmentat circuit. 
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a  la part expositiva 
de la qual el sr. Castellano deia que ens felicitem tots plegats de l’inici de les obres per poder 
gaudir a Gavà d’una nova, moderna i més còmoda estació de ferrocarrils. Però – va afegir - ens 
lamentem que tot just quan la Generalitat de Catalunya ha aconseguit el traspàs de competències 
per inspeccionar i netejar els lavabos dels trens i de les estacions, casualment a Gavà ens hem 
quedat sense lavabos a l’estació de RENFE i simplement es contesta als ciutadans que sol·liciten 
anar al servei: “no hay”. És per aquests motius que per part del sr. Castellano es va formular la 
següent pregunta: És conscient aquest equip de govern de la greu falta de atenció als nostres 
usuaris d’aquest fet, i han traslladat i alhora exigit urgentment a la Generalitat de Catalunya que 
si per les obres, els fins ara serveis han de quedar inutilitzats, vetlli per la competència adquirida 
darrerament a la seva Conselleria i s’instal·lin de mòbils mentre sigui necessari? 
 
Li va respondre el sr. José Obispo qui digué que la inutilització dels lavabos no tenia gens que 
veure amb les obres de remodelació i modernització de l'estació de Rodalies Renfe. 
En qualsevol cas, i com ja hem fet en més d'una ocasió, va afegir el tinent d’alcalde, hem 
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sol·licitat i reiterarem la sol·licitud a Adif que resolgui aquesta manca mitjançant la col·locació 
de lavabos químics fins a la finalització de l'obra. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el regidor de C’S, va dir que “Durante las obras de la avenida del Mar, se 
pintaron líneas amarillas de separación temporal de los carriles de circulación para permitir la 
realización de los trabajos. Una vez finalizadas las obras, se ha procedido a borrar esas líneas 
temporales pintándolas de negro. Lamentablemente, cuando el sol da de cara a los conductores 
que circulan por esa vía, es difícil distinguir que línea es la correcta, debido a que las dos 
reflejan la luz por igual. Por ello rogamos que el Equipo de Gobierno tome las medidas 
necesarias para que se solucione este problema, evitando que se produzca confusión sobre que 
líneas son las correctas y evitando así situaciones de riesgo”.  
 
En relació a aquest prec i en nom de l’equip de govern el sr. Obispo digué: En primer lloc, Sr. 
Ibáñez, i perquè no hagi confusió de cap tipus, vagi per davant que la línies que han de ser 
respectades són les blanques, ja que el codi de circulació no recull altre color, a part del groc 
provisional d'obra. Per tant, no s’han de seguir les línies negres. És cert que durant un temps, 
fins que el “borraline” (què és el nom comercial que rep la resina sintètica homologada que 
s'utilitza en aquests casos) no es dissolgui, seran evidents els rastres de l'esborrat. Però no 
s'apuri que desapareixeran. No obstant això, no puc imaginar que tipus de mesures hauríem 
d'implementar com govern perquè la ciutadania no es deixés dur al volant per les línies negres.  
No obstant això, no ens sorprèn la seva pregunta. Ha de ser una reacció desesperada davant 
l'evidència que l'actuació hagi estat rebuda amb entusiasme per la immensa majoria de la 
ciutadania, tant de la platja com del centre. A vostè li semblava que 11 passos de vianants eren 
una barbaritat, una diabòlica idea de l'equip de govern per a allunyar Gavà Mar del nucli urbà, 
sotmetent al calvari insofrible d'haver de rebaixar la velocitat de passada en 10 quilòmetres per 
hora i la resta de sòlids arguments que va exposar en l'article publicat en el nombre 309 del 
Brugués. Ara són les línies negres que li confonen. Però sens dubte s'imposa la realitat i la 
satisfacció col·lectiva per una nova avinguda del Mar, més sostenible i segura, que connecta de 
manera amable el bari marítim amb la resta de la ciutat.  
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el sr. Ibáñez, com antecedents, 
es va dir que: “En Junta de Gobierno Local del día 12 de enero de 2010, se aprobó el 
reconocimiento de obras municipales ejecutadas por Gavanenca d’Obres S.L. Entre ellas, se 
encuentran: “Modificació del projecte per a la col·locació d’escala mecánica al c/Joan Fivaller” 
por 29.805,01€. Esta obra tenía un presupuesto de 537.478,60€ (según Junta de Gobierno Local 
de 18 de julio de 2007) y ya se amplió en Junta de Gobierno Local de 13 de noviembre de 2007 
por valor de 102.118,02€, resultando un total de 639.596,62€. En total,  se reconoce un coste de 
669.401,63€., por lo que finalmente el coste de la escalera es un 24,5% superior al inicial. 
“Projecte d’arranjament de l’avinguda Diagonal (arbrat, enllumenat i zona infantil)” por 
83.598,19€, cuando las obras se otorgaron a Gavanenca d’Obres S.L. por un importe de 
366.862,66€ según Junta de Gobierno Local de 19 de enero de 2008, incrementándose el coste 
por tanto un 22,79%. Preguntamos: ¿Considera este Equipo de Gobierno que desviaciones o 
modificaciones al alza del 25% son normales y admisibles? ¿Van a ser estas gestiones 
económicas de los proyectos las que nos van a sacar de la crisis?. 
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Són admissibles –va respondre el sr. Obispo- si tenim en compte que la variació incorpora 
també una ampliació en el projecte com va ocórrer en els casos que assenyala. Perquè ha de 
saber que entre 2006 i 2007 es van portar a terme 104 obres per part de Gavanenca d'Obres en la 
qual només va haver desviació en 18 d'elles sobre una inversió total de gairebé 9 milions 
d'euros. És a dir, en aquestes 18 obres va haver una desviació mitja del 9%. Xifres que com 
vostè sabrà entren dintre de la normalitat. Però aquesta dada global, a la vista de la seva segona 
pregunta, no li interessa. Pel que fa a la seva segona pregunta permeti'm que li esgrimeix 
algunes xifres que em semblen han de ser destacades. Des de 2006 fins a avui, i només a través 
de Gavanenca d'Obres, el govern d'aquesta ciutat ha invertit més de 15 milions d'euros. Inversió 
que, entre altres coses, entenem ha servit per a evitar que més famílies de Gavà sentissin 
l'angoixa de l'atur. I seguirem combatent la crisi amb inversió pública per a crear i mantenir 
ocupacions, a més d'aconseguir altres dels nostres objectius que és millorar el nostre espai 
públic, millorar els nostres barris, carrers i places. I seguirem invertint en la ciutat perquè 
entenem que és el camí a seguir.  

En una nova intervenció el sr. Ibáñez digué: “Teniendo en cuenta que Gavà está dentro de la 
Fase III del cese de emisiones analógicas, por lo que el cese en nuestra población está previsto  
como máximo para el 03/04/2010, y dado que no nos gustaría que se produjese una política de 
hechos consumados, máxime cuando el Director de GavaTV dejó la cadena el pasado 31 de 
diciembre, sin duda la persona de dicha plantilla con más y mejor información sobre el futuro de 
GavaTV preguntamos: ¿Ha diseñado el Equipo de Gobierno alguna solución de continuidad 
para los trabajadores de GavaTV? Si es así, ¿Cuál? ¿Está manteniendo el Equipo de Gobierno 
un dialogo fluido con la plantilla de GavaTV sobre sus perspectivas después del 03/04/2010? 
¿Se nombrará a alguna persona para el cargo de Director de GavaTV antes del 03/04/2010? 
 

La voluntat de l’equip de govern és – va dir el sr. Víctor Carnero - la de continuar i mantenir el 
servei de televisió local, com ja es va demostrar amb l’aprovació del pressupost per a l’any 
2010. L’equip de govern no vol prescindir del servei públic, de proximitat i d’integració que 
suposa Gavà TV. No obstant això, la seva emissió en digital depèn legislativament del Consorci  
Teledigital Baix  Llobregat Delta integrat per 7 ajuntaments que, recordem no s’ha dissolt. 
Malgrat això, després de la suspensió temporal d l’activitat del Consorci i veient la proximitat 
de la data de l’anomenada apagada analògica, l’Ajuntament de Gavà està buscant possibles 
alternatives per no prescindir del servei. Alternatives això si , sempre legals. La gerent de Gavà 
TV ha informat al delegat sindical i també a la resta de la plantilla de la voluntat del govern de 
continuar amb el servei. També el conseller delegat de Gavà TV ha mantingut reunions amb el 
delegat sindical en la mateixa línia. Encara així, pròximament haurà una reunió entre el 
president del consell d’administració de Gavà TV, el conseller delegat i la gerent amb el delegat 
sindical i tota la plantilla per a poder explicar la situació. Actualment la gerent de Gavà TV està 
assumint provisionalment les funcions de direcció i així serà fins que efectivament es faci un 
nomenament per al càrrec de director. 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes el sr. Ibáñez va dir: “Habiendo tenido 
conocimiento de que, tal y como dice una noticia en el Bruguers digital del día 21 de enero de 
2010, el Equipo de Gobierno tiene previsto crear un puesto de trabajo como “técnica de barrio” 
en Gavà-Mar. Teniendo en cuenta que entre sus funciones se encuentra el conseguir sellos de 
calidad para la playa, distinciones que según la noticia valoran: “la seguretat, salvament i 
socorrisme, la informació, la neteja, els accessos, els serveis higiènics i les propostes i 
instal·lacions de lleure” preguntamos: Cree el Equipo de Gobierno que la creación de este 
puesto es una medida eficaz,  adecuada y oportuna? ¿Hay que entender que este puesto 
implicará : En cuanto a seguridad, asignar a Gavá-Mar una dotación estable de Guardia Urbana, 
tal y como llevamos solicitando desde hace 2 años. Sobre salvamento y socorrismo, solicitar 
una dotación de la Cruz Roja entre la Riera dels Canyars y Castelldefels. En cuanto a la 
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información, hacer más caso a las propuestas de los Grupos Municipales y Asociaciones de 
Vecinos. Sobre la limpieza, destinar personal de PRESEC al mantenimiento de Gavà-Mar en la 
misma proporción que en el centro urbano. En cuanto a los accesos, realizar, por fin, el puente 
de la Riera dels Canyars y poner iluminación al puente de Silvi’s, tal y como solicitamos. Sobre 
los servicios de higiene, ampliar el consultorio de Gava-Mar, erradicar la prostitución, instalar 
en el Paseo Marítimo lavabos químicos todo el año y construir aceras en la zona de inicio de la 
Avenida Europa. En cuanto a las instalaciones de ocio, hacer gestiones para que se instalen más 
zonas de voley-playa en Gavà-Mar, como solicitamos. ¿Considera el Equipo de Gobierno que la 
AAVV de Gava-Mar no realiza correctamente sus funciones o que es incapaz de relacionarse 
con ustedes? 
 
La sra. Laura Barrufet, en relació a la qüestió plantejada per C’S, va respondre dient que amb la 
incorporació d’una  “tècnica  de barri” al barri de Gavà Mar l’equip de govern deixava clar 
l’important que és per a ell treballar des de la proximitat, apropant cada cop més l’administració 
a la ciutadania;  i per això, ara s’ha creat aquest nou lloc de treball.  La tasca d’aquesta tècnica – 
va dir la regidora - serà estar al servei de les persones,  i com també diu la noticia a la que vostè 
fa referència “impulsar i coordinar les accions necessàries  per millorar la qualitat de vida dels 
9.000 habitants que hi viuen.  Á la pregunta que vostè formula  si “és una medida eficaz, 
adecuada y oportuna?  Ho dubta? El destinar recursos econòmics i humans a dinamitzar, a 
impulsar accions, programes pel barri, a  vetllar per les persones que hi viuen, a treballar frec a 
frec amb les associacions, amb els comerciants, amb els restauradors, amb els veïns i veïnes  és 
malbaratar recursos públics?. Si és així com pensa el seu grup municipal, no és com pensa 
l’equip de govern. Llegint el seu escrit m’ha sobtat no veure cap felicitació a l’equip de govern 
per la incorporació de un nou lloc de treball a Gavà Mar, però  sobretot, per tota la feina que 
s’està portant a terme al barri, i que vostè n’és plenament conscient. Aspectes que amb eficàcia i 
discreció, sobre tot discreció perquè a nosaltres el que ens interessa és solventar els problemes i 
no fer-ne bandera d’una forma alarmista i si m’apura demagoga i electoralista., hem anat 
treballant i esmerçant esforços en temes com la prostitució, la seguretat, l’aeroport i 
continuarem fent-ho. Per últim, va dir la sra. Barrufet, m’agradaria fer un apunt del seu 
comentari sobre l’AAVV de Gava-mar. Abans de res comentar que creiem que L’AAVV està 
fent molt bona tasca al barri i que estan col·laborant en projectes de ciutat tan importants com 
poden ser el PEC o bé la seva estreta vinculació amb aspectes de l’aeroport. Aporta, col·labora, 
dinamitza certs aspectes,  però no hem d’oblidar que qui ha de dissenyar i oferir els serveis 
públics, com el que avui és presenta, és l’equip de govern, és qui té la responsabilitat i la 
legitimitat atorgada per les urnes. Evidentment no ho volem fer sols, no és la nostra manera de 
treballar, nosaltres busquem la implicació, el consens amb els agents socials ( com és el cas)  i 
després responsablement: Actuem!. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 

D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA (ERC) SOBRE LA 
CONSERVACIÓ DE LA BIODIVERSITAT . 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’ERC, en relació 
a la conservació de la biodiversitat, declaració que, després del debat i un cert consens entre 
els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER. Manifestar el suport a l´Any Internacional de la Diversitat Biològica i a les a les 
accions i activitats que es portin a terme per tal de frenar la pèrdua de biodiversitat. 
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SEGON. Mostrar-se favorable a aprofitar la celebració de l’Any Internacional de la Diversitat 
Biològica per tal d’incrementar la consciència social sobre la importància de la diversitat 
biològica a través de la promoció d’activitats de sensibilització i educació ambiental. 
 
TERCER. Manifestar la importància les següents línees d’actuació, com les que es detallen, per 
tal d’aconseguir aquests objectius:  

a. Incentivar el canvi d’hàbits de consum per tal de reduir el consum de recursos 
naturals, com ara l’energia, l’aigua, etc. 

b. Implementar estratègies de reducció d’emissions responsables del canvi 
climàtic, especialment en els edificis de les administracions, mitjançant 
instruments com ara auditories mediambientals. 

c. Promoure la mobilitat sostenible, a través de l’elaboració i l’execució de plans 
de mobilitat sostenible que tendeixin a reduir les necessitats de mobilitat 
motoritzada i a facilitar els desplaçaments a peu i amb bicicleta. 

d. Potenciar l’agricultura ecològica, tot evitant l’abandonament de les activitats 
agrícoles, tant a través de la concertació amb altres ens locals i supralocals com 
a través de mesures directes de suport als col·lectius interessats en portar-la a 
terme. 

e. Impulsar la comercialització directa dels productes del camp local, fent especial 
èmfasi en els produïts amb agricultura ecològica i de temporada. 

f. Modular l’extensió urbana evitant al màxim l’ocupació de nou sòl lliure, 
d’interès natural, o agrícola, mitjançant les eines de planificació urbanística que 
siguin necessàries. 

g. Protegir de forma efectiva els espais locals d’importància per a la biodiversitat, 
tant els que han estat declarats protegits (PEIN, Natura 2000) com els 
connectors ecològics que els relacionen i els integren en una matriu més àmplia 
i coherent d’espais naturals protegits. 

 
Aquesta declaració política va ser aprovada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La Sra. Marta Jiménez Iborra va assenyalar en primer lloc que la declaració que finalment es 
presentava no era la que figurava exactament en el dossier del ple que s’havia facilitat a les 
persones integrants del ple, atès que a darrera hora s’havien introduït algunes esmenes, com per 
exemple, dues esmenes presentades pel grup de Ciutadans, que havien fet dues aportacions de 
detall, qüestions terminològiques fonamentalment,  també d’ICV-EUiA, que havien proposat la 
supressió d’alguna frase, així com canviar algun aspecte del redactat i la substitució del punt 
primer dels acords, que finalment també s’havia vist modificat per l’esmena aportada pel PSC. 
Així mateix, la Sra. Jiménez va dir que respecte de les esmenes presentades finalment pel grup 
del PSC, amb independència de la que abans havia esmentat, afectaven fonamentalment el 
tercer punt dels acords, en el qual el redactat inicial havia estat modificat per l’expressió 
“Manifestar la importància de les següents línies d’actuació”, amb la justificació de que el 
redactat inicial podia donar lloc a entendre que es demanava un certa executivitat de la 
declaració, que no resultaria admissible d’acord amb la regulació que el ROM preveu per aquest 
tipus de declaracions. Per tant, la declaració finalment presentada era la que s’havia fet arribar 
aquest matí. En aquest sentit doncs, la Sra. Jiménez va fer un breu resum de l’Exposició de 
motius de la declaració, indicant a aquest efectes que en l’exposició de Motius ja es deia que 
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l’any 2010 havia estat nomenat Any Internacional de la Biodiversitat per l’Assemblea General 
de Nacions Unides,  afegint que la conservació de la biodiversitat era essencial per moltes 
raons: ètiques, emocionals, mediambientals, etc. sense deixar de banda els innombrables 
beneficis econòmics directes derivats d’aquella, a més d’estar directament relacionada amb la 
preservació dels recursos naturals i amb al preservació del medi ambient, posant com  exemple 
molt clar d’aquest impacte econòmic i ecològic el cas de l’agricultura, i especialment, el cas 
dels transgènics, els quals eliminaven la biodiversitat i estaven imposant determinades espècies 
que eradicaven progressivament les varietats autòctones. Així mateix, la Sra. Jiménez va fer 
referència al fet de que des de la Federación Española de Municipios y Provincias (FEMP) va 
posar en marxa fa uns anys la «Red de Gobiernos Locales + Biodiversidad 2010», com a eina de 
suport i coordinació dels municipis que desitjaven treballar a l’àmbit local la conservació de la 
biodiversitat, afegint que s’hi  havia adherit la Diputació de Barcelona i quatre municipis més. 
Tenint en compte tot això, la Sra. Jiménez va dir que es proposava al ple l’adopció dels següents 
acords:  
 

“PRIMER. Manifestar el suport a l´Any Internacional de la Diversitat Biològica i a les a les 
accions i activitats que es portin a terme per tal de frenar la pèrdua de biodiversitat. 
 
SEGON. Mostrar-se favorable a aprofitar la celebració de l’Any Internacional de la 
Diversitat Biològica per tal d’incrementar la consciència social sobre la importància de la 
diversitat biològica a través de la promoció d’activitats de sensibilització i educació 
ambiental. 

 
TERCER. Manifestar la importància les següents línies d’actuació, com les que es detallen, 
per tal d’aconseguir aquests objectius:  

a. Incentivar el canvi d’hàbits de consum per tal de reduir el consum de recursos 
naturals, com ara l’energia, l’aigua, etc. 

b. Implementar estratègies de reducció d’emissions responsables del canvi 
climàtic, especialment en els edificis de les administracions, mitjançant 
instruments com ara auditories mediambientals. 

c. Promoure la mobilitat sostenible, a través de l’elaboració i l’execució de plans 
de mobilitat sostenible que tendeixin a reduir les necessitats de mobilitat 
motoritzada i a facilitar els desplaçaments a peu i amb bicicleta. 

d. Potenciar l’agricultura ecològica, tot evitant l’abandonament de les activitats 
agrícoles, tant a través de la concertació amb altres ens locals i supralocals com 
a través de mesures directes de suport als col·lectius interessats en portar-la a 
terme. 

e. Impulsar la comercialització directa dels productes del camp local, fent especial 
èmfasi en els produïts amb agricultura ecològica i de temporada. 

f. Modular l’extensió urbana evitant al màxim l’ocupació de nou sòl lliure, 
d’interès natural, o agrícola, mitjançant les eines de planificació urbanística que 
siguin necessàries. 

g. Protegir de forma efectiva els espais locals d’importància per a la biodiversitat, 
tant els que han estat declarats protegits (PEIN, Natura 2000) com els 
connectors ecològics que els relacionen i els integren en una matriu més àmplia 
i coherent d’espais naturals protegits. 

 
 
Acabada la lectura de la part dispositiva, la Sra. Jiménez va aclarir que aquesta declaració 
l’havia entrat el seu grup d’ERC a instància del grup ecologista local “Les agulles”, que segons 
que havien comentat, l’havien fet arribar també a la resta de grups municipals, fent constar la 
Sra. Jiménez que l’havien presentat com a pròpia, però a nom de l’esmentat grup local. 
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Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Francisco-Javier García Galceran en nom d’ICV-
EUiA, el qual va començar la seva intervenció indicant que la biodiversitat o diversitat 
biològica feia referència a l’amplitud dels éssers vius existents a la Terra i als ecosistemes que 
els sustentaven, afegint que el ritme d’extinció d’espècies i ecosistemes era molt elevat i tant 
greu com tenia els efectes del canvi climàtic sobre la vida en el planeta. Així les coses, va dir el 
Sr. García Galceran, segons la Unió internacional per a la Conservació de la Natura (UICN) 
existien al mon més de setze mol espècies en perill d’extinció, i el seu nombre augmentava cada 
dia, degut en gran part a l’impacte de les activitats humanes. Algunes de les espècies en perill 
d’extinció més conegudes a la nostra península eren el “lince”, l’ós, el “quebrantahuesos”, 
l’àguila perdiguera, però també ho estaven una quarta part dels amfibis, i moltes espècies 
vegetals i animals marins. Així les coses, va dir el Sr. García Galceran, la pressió del moviment 
ecologista, que ja fa molts anys va posar en evidència aquesta situació, va contribuir a la presa 
de consciència de la ciutadania i dels governs, tant pel que feia al  gravetat de la mateixa cm per 
la necessitat d’adoptar mesures al respecte. La Cimera de la Terra, celebrada per Nacions 
Unides a Rio de Janeiro el 1992, va reconèixer la necessitat mundial de conciliar la preservació 
de la biodiversitat amb el progrés humà, tal i com es va recollir en el Conveni internacional 
sobre l diversitat biològica signat per la majoria dels estats membres. L’Assemblea General de 
Nacions Unides  que va tenir lloc el 2006 va declarar el 2010 com l’Any de la diversitat 
biològica. Per això, el grup d’ICV-EUiA considerava una oportunitat per tal de seguir treballant 
en la consecució dels objectius de preservació de les espècies, frenar la pèrdua de biodiversitat 
mundial i incrementar la consciència social sobre aquesta situació, el donar suport a l’Any 
Internacional de la Diversitat Biològica. Les actuacions que s’estaven portant a terme aquests 
darrers anys per part d’entitats i governs, així com les que es podien posar en marxa aquest 
2010, es podrien incloure en el context d’aquest Any internacional, de tal manera que el grau de 
coneixement de les mateixes s’incrementarien de forma significativa. Per tot plegat doncs, va 
manifestar el Sr. Garcia Galceran, el grup municipal d’ICV-EUiA votaria a favor de la 
declaració política presentada.  
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Llobet, en nom del grup municipal del PPC, va dir que com ja era 
conegut, pel seu grup les declaracions polítiques que instaven a altres administracions a portar a 
terme algun tipus d’actuació, donaven lloc a un posicionament d’abstenció per part del PPC, 
com així succeiria en el cas de les dues següents declaracions, però que pel que feia a aquesta 
declaració en concret, després d’haver llegit la seva part dispositiva, i atès que la única cosa que 
es feia, en essència, era donar suport a l’Any internacional de la Diversitat biològica, o bé 
mostrar-se favorable a tot un seguit d’actuacions que entenien que també implicaven a altres 
actuacions que es podrien portar a terme a la nostra ciutat, i més tenint en compte que el PPC 
compartia plenament tot allò que es deia a la declaració, la posició del seu grup seria favorable a 
la declaració.     
 
 
Per la seva part la Sra. Raquel Sánchez, en nom del grup municipal del PSC, va assenyalar que 
tota vegada que s’havien estimat les esmenes presentades pel seu grup municipal, votarien a 
favor de la declaració presentada, a més del fet de ser conscients de que la biodiversitat era un 
element patrimonial que calia conservar, que no es podia substituir, i que a més, calia evitar 
conductes de degradació biològica, considerant d’altra banda que es tractava d’un exercici de 
responsabilitat de la nostra generació. Per això també, el grup municipal socialista, com que era 
conscient d’aquesta realitat i de la responsabilitat que els pertocava, ja des de la Regidoria de 
Medi Ambient es portaven a terme accions que prioritzaven aquestes línies d’actuació, afegint 
la Sra. Sánchez que tot i les esmenes introduïdes, sí que li agradaria aclarir que això no volia dir 
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que no es portessin a terme aquestes accions, perquè presidien les actuacions que des de 
l’esmentada Regidoria de Medi Ambient i des de la resta de regidoríes, aquest equip de govern 
portava  terme.   
 
 
Finalment va fer novament ús de la paraula la Sra. Jiménez, en nom d’ERC, però també en nom 
del grup ecologista “Les agulles”, que era qui els havia fet arribar la declaració, agraint tant el 
fet de les esmenes presentades, com el fet dels grup que sense haver presentat esmenes havien 
anunciat que votarien a favor de dita declaració, congratulant-se al mateix temps del fet que dita 
declaració permetria treballar en la conscienciació i en la posada en evidència de la 
biodiversitat, que sovint era una de les grans oblidades en el debat mediambiental, perquè de 
vegades es limitava a la defensa de determinades espècies, sense insistir sobre la importància 
global de la biodiversitat en tots els àmbits. Per això, la Sra. Jiménez va dir que agraïa als grups 
les seves aportacions i el seu vot favorable, afegint que s’alegrava també pel fet que aquesta 
declaració comptés a més amb el vot favorable del grup municipal del PPC, que – va dir- 
l’havia emocionat. 
 
 
2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 

D’INICIATIVA-ESQUERRA UNIDA ((ICV-EUiA) SOBRE LA XARXA ESTATAL 
I CATALANA DE CÀRRECS PÚBLICS PER UN PROCÉS CONSTITUENT CAP A 
LA III REPÚBLICA 

 
Aquesta Declaració política va ser finalment retirada de l’ordre del dia a proposta del mateix 
grup que l’havia presentat. 
 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 

CONVERGÈNCIA I UNIÓ (CiU) EN RELACIÓ AL CÀNCER INFANTIL 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal de CiU,  en relació 
al càncer infantil, declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que 
finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Instar a les Administracions Públiques a adherir-se a la commemoració del dia 
internacional per la lluita contra el càncer infantil, que es celebra el dia 15 de febrer 
 
SEGON.- Instar a les Administracions Públiques es realitzin actes i/o xerrades informatives 
sobre el càncer infantil i altres tipus de càncer i les seves conseqüències; que emprengui les 
mesures que siguin necessàries per garantir el suport psicològic, educatiu i social per als infants 
diagnosticats amb càncer i per les seves famílies i mesures que siguin necessàries per procurar 
per la qualitat de vida, una formació escolar continuada, i la futura integració social i laboral 
dels nens i nenes que han superat un càncer infantil 
 
TERCER.- Reconèixer i donar suport al paper de les associacions i fundacions de càncer infantil 
en la tasca que estan desenvolupant, a més de reconèixer la important labor que els excel·lents 
professionals del sector sanitari porten a terme cada dia tant a nivell assistencial com humà. 
 
QUART.- Instar l’aplicació del Pla Director d’Oncologia, de manera que es garanteixi que tots 
els nens i nenes amb càncer infantil siguin tractats en el context d’unitats pediàtriques i per a 
equips mèdics multidisciplinaris, que es vetlli per una atenció sanitària integral de l’adolescent 
diagnosticat amb càncer, atenent a les seves especificitats, s’impulsi el desenvolupament de 
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programes específics de recerca i oncologia pediàtrica i es promogui el desenvolupament de 
programes d’assistència domiciliària i cures pal·liatives 
 
CINQUÈ.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat i a l’Associació Espanyola de Lluita contra el Càncer així com als medis de 
comunicació locals. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
ERC, 2 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 C’s),  cap en contra i tres (3) abstencions (3 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va dir que a l’igual que havia comentat la Sra. 
portaveu del grup d’ERC, la presentació de la declaració havia estat una iniciativa de la societat 
civil, doncs també en el cas de la declaració  presentada per CiU, havia estat una iniciativa de 
l’Associació Espanyola contra el Càncer, no de la recentment creada a Gavà feia uns dies, però 
sí que venia de comarques del voltant. En tot cas, el Sr. Castellano va dir que el satisfeia el fet 
de que s’haguessin presentat esmenes per part d’altres grups, indicant en aquest sentit que el 
grup d’ICV-EUiA havia presentat un seguit d’esmenes respecte de les quals el grup de CiU no 
tenia cap inconvenient en la seva admissió, i que feien referència a aspectes més aviats formals, 
com per exemple el fet que en lloc de fer incidència a una data en concret, que la declaració 
inicial feia respecte del 15 de febrer, com a commemoració del dia del càncer infantil, les 
accions, la voluntat i el compromís de les administracions públiques no es quedes només amb 
aquest dia en concret, sinó que anés més enllà. Seguidament el Sr. Castellano va donar lectura a 
la declaració, la qual deia textualment el que segueix: 
 

“ATÈS que el dia 15 de febrer es commemora el dia internacional del càncer infantil 
 

ATESA la incidència que el càncer infantil té a la nostra societat, i la necessitat de 
garantir un reconeixement institucional d’aquesta malaltia 

 
ATÈS que el càncer infantil té les seves pròpies especificitats, que s’han de tenir en 
compte alhora de tractar-lo 

 
Demanem:  

 
PRIMER.- Instar a les Administracions Públiques a adherir-se a la commemoració del 
dia internacional per la lluita contra el càncer infantil, que es celebra el dia 15 de febrer 

 
SEGON.- Instar a les Administracions Públiques es realitzin actes i/o xerrades 
informatives sobre el càncer infantil i altres tipus de càncer i les seves conseqüències; 
que emprengui les mesures que siguin necessàries per garantir el suport psicològic, 
educatiu i social per als infants diagnosticats amb càncer i per les seves famílies i 
mesures que siguin necessàries per procurar per la qualitat de vida, una formació escolar 
continuada, i la futura integració social i laboral dels nens i nenes que han superat un 
càncer infantil 

 
TERCER.- Reconèixer i donar suport al paper de les associacions i fundacions de 
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càncer infantil en la tasca que estan desenvolupant, a més de reconèixer la important 
labor que els excel·lents professionals del sector sanitari porten a terme cada dia tant a 
nivell assistencial com humà. 

 
QUART.- Instar l’aplicació del Pla Director d’Oncologia, de manera que es garanteixi 
que tots els nens i nenes amb càncer infantil siguin tractats en el context d’unitats 
pediàtriques i per a equips mèdics multidisciplinars, que es vetlli per una atenció 
sanitària integral de l’adolescent diagnosticat amb càncer, atenent a les seves 
especificitats, s’impulsi el desenvolupament de programes específics de recerca i 
oncologia pediàtrica i es promogui el desenvolupament de programes d’assistència 
domiciliària i cures pal·liatives 

 
CINQUÈ.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern 
de la Generalitat i a l’Associació Espanyola de Lluita contra el Càncer així com als 
medis de comunicació locals”. 

 
 
A continuació va fer ús de la paraula la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, la qual va 
assenyalar que la idea de presentar les seves esmenes responia a una idea de fons, de compromís 
amb els malalts i malaltes de càncer i també amb les seves famílies, visualitzant el paper de les 
Administracions, que havia de ser clau en aquest seguiment i en garantir unes mesures i uns 
serveis cap a aquestes persones, i no vincular-ho exclusivament a un dia en concret. En aquest 
sentit, la Sra. Blanco va manifestar que el seu grup pensava que també era important vincular-ho 
a un treball, més enllà de visualitzar el Dia Internacional que celebrava la lluita contra el càncer 
infantil, sinó que podés estar present no només a la nostra ciutat, sinó també a altres institucions, 
durant tota la seva programació, ja que no es podia focalitzar en un dia concret. A aquest 
efectes, la Sra. Blanco va recordar que l’any passat, aquest municipi treballava sobre un tema 
tant concret com el càncer de mama, indicant la Sra. Blanco que considerava que eren diferents 
visibilitzacions i diferents iniciatives de sensibilització que s’havien de fer, respecte d’una una 
malaltia molt important que desgraciadament afectava a molts nenes i nenes i a moltes persones 
adultes, que en alguns casos portava aparellada la mort. Per tant, es pensava que era molt 
important aquesta sensibilització, però sempre en el sentit indicat.    
 
 
De la seva banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va indicar que volia manifestar al Sr. 
Castellano que el seu grup compartia plenament l’esperit i el fons de la declaració, i també 
compartien totes les peticions que en aquella s’englobaven, i també com no, la de commemorar 
el Dia internacional, afegint que el càncer infantil era una preocupació evident, però que en 
qualsevol cas, el que es feia era instar altres administracions, i en aquest cas, el Govern de la 
Generalitat o el Pla Director d’Oncologia, que no era competència municipal, i per tant, malgrat 
compartir totalment el fons de la petició, el seu grup s’abstindria. 
 
 
Per la seva part la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va  dir que molt breument, votarien a 
favor de dita declaració, evidentment perquè es tractava d’una qüestió que no deixava marge per 
gaires polèmiques, i també perquè sobre tot es valorava el fet que respecte d’aquesta qüestió en 
concret, es reconeixia també bàsicament la necessitat d’enfocar la malaltia no només com un 
problema mèdic, amb un pacient i uns remeis o uns medicaments, sinó que també es 
contemplava la necessitat d’un tractament global de l’entorn de l’afectat, de la família, i totes les 
implicacions que comportava un fet d’aquesta naturalesa. Per això, va dir l Sra. Jiménez, 
semblava una declaració oportuna, i en aquest sentit doncs, votarien favorablement a la mateixa.    
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Per altra la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va indicar que coincidien bàsicament amb el 
posicionament dels altres grups que havien manifestat el seu vot a favor de dita declaració, atès 
que eren conscients que la diagnosi d’aquesta malaltia en una família era un succés vital de gran 
impacte emocional, de tal manera que coincident amb el que deia la Sra. Jiménez, era evident 
que calia actuar i intervenir en aquests tipus de situacions d’una forma integral, tant a nivell 
sanitari com escolar, en el context familiar, i també laboral, de la familiar, la comunitat, veïns, 
amics, etc. , i era per això que calia la suma dels esforços per ajudar en aquest cas als infants o a 
qualsevol malalt de càncer a superar la malaltia i a mantenir durant aquest procés la màxima 
qualitat de vida,  i també a ajudar els familiars a adaptar la seva vida a aquesta nova situació. 
Per tot plegat, va dir la Sra. Sánchez, el grup socialista també estava convençut que  era molt 
important reconèixer el paper de les fundacions i associacions que treballaven en la lluita contra 
el càncer, com l’associació que existia a la nostra ciutat i que recentment havia renovat la seva 
junta directiva. Però d’altra banda, també havien de jugar un paper molt important les 
administracions, atès que era responsabilitat de tots treballar en aquesta línia, adoptar mesures 
d’ajuda als malalts, als familiars i adoptar totes aquelles actuacions de conscienciació a la resta 
de la societat i també el recolzament a tots els professionals que treballaven diàriament amb 
aquest malaltia. 
 
En darrer terme el Sr. Ramon Castellano va indicar que tant sols volia donar les gràcies a tots 
els grups pel seu suport, i també al grup que per la seva intervenció, havia donat a entendre que 
s’abstindria. 
 
 
4) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 

CIUTADANS-PARTIT DE LA CIUTADANIA (C’s) EN DEFENSA DEL DERECHO 
DE LOS INMIGRANTES AL EMPADRONAMIENTO MUNICIPAL  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal de C’s,  en relació 
al dret dels emigrants a l’empadronament municipal, declaració que, després del debat i un 
cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 

1. El Ayuntamiento de Gavà confía en que todos los ayuntamientos del país respetarán el 
marco legal del que nos hemos dotado para defender los Derechos Humanos. 

 
2. El Ayuntamiento de Gavà declara que todos los municipios de Catalunya, y también 

lógicamente del resto de España, deben respetar la legalidad democrática, y 
concretamente atenerse a lo que dispone la legislación vigente.  

 
3. El Ayuntamiento de Gavà confía en que el Govern de la Generalitat,  junto con las demás 

administraciones competentes, ejerzan el control sobre la adecuación al ordenamiento 
jurídico de los posibles acuerdos adoptados por los municipios catalanes en materia de 
inmigración, para que no se impida la inscripción en el padrón municipal de los 
extranjeros que viven en su municipio. 

 
4. Hacer llegar este acuerdo al Gobierno Español, al Gobierno de la Generalitat, al 

Presidente del Parlament de Catalunya, así como a los portavoces de los diferentes grupos 
con representación en dicha cámara. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (12 PSC, 2 
ICV-EUiA, i 1 C’s),  un (1) en contra (CiU) i cinc (5) abstencions (3 PPC i 2 ERC), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
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de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que des de l’origen de dita declaració, 
que va néixer per l situació creada en un moment determinar per la possibilitat de que un 
ajuntament català es negués a empadronar a determinats immigrants, hi havia hagut tota una 
evolució en l’Ajuntament de Vic, acatant-se el dictamen de l’Advocacia de l’Estat, i a més a 
més, la declaració s’havia enriquit amb esmenes i aportacions tant dels dos partits de govern, 
com qüestions més de detall aportades pel grup de CiU. Per tant, el Sr. Ibáñez va dir que 
procediria a llegir el text, inclòs el Títol, tota vegada que s’havia introduït una petita 
modificació, per no tenir llenguatge sexista. Així, la declaració deia el que segueix: 

  
“DECLARACIÓN POLÍTICA EN DEFENSA DEL DERECHO DE LAS PERSONAS 

INMIGRANTES AL  EMPADRONAMIENTO MUNICIPAL 
 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 

Las últimas semanas algunos ayuntamientos se han planteado de manera unilateral y 
contraviniendo lo establecido en la normativa al respecto, su intención de negarse a 
empadronar a aquellas personas inmigrantes que carezcan de permiso de trabajo o 
residencia. 

 
Es un hecho grave el que un ayuntamiento no cumpla la ley, pero cuando afecta 
directamente a derechos de las personas, sean estas inmigrantes o no, creemos que 
debemos tomar partido de manera inequívoca y hacer oír nuestra voz para valorarlas 
negativamente, denunciando además que ello nada tiene que ver con la realidad actual 
de Catalunya. 

 
Actualmente el padrón es el reconocimiento administrativo de la vecindad civil de todas 
las personas que conviven realmente a en la ciudad por tal de reflejar con la máxima 
fiabilidad la realidad demográfica del municipio. 

 
La Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases del Régimen Local en los 
artículos 15 16 y 17 establecen que empadronarse es un derecho y una obligación de 
toda persona, sea cual sea la nacionalidad y situación administrativa. 

 
El hecho de dificultar el acceso al empadronamiento de los vecinos y vecinas significa 
inhibir esta ciudadanía de asumir sus obligaciones y derechos respecto a la 
Administración local y los obstaculiza el acceso a derechos universales fundamentales, 
exponiéndoles a situaciones de alta vulnerabilidad y riesgo social. Además, la 
restricción afectará negativamente al municipio que verá como crece su población real 
y, por lo tanto, su necesidad de recursos, pero no su población oficial. 

 
El Pacto Nacional para la Inmigración es el documento marco de las políticas de 
inmigración de nuestro país, donde se habla claramente que hace falta favorecer el 
empadronamiento de todas las personas que realmente viven en un municipio, y 
mantener la unidad en los criterios de inscripción del padrón municipal. 
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La Mesa de Ciudadanía e Inmigración del Departamento de Acción Social y Ciudadanía 
(donde participan numerosos agentes sociales, entre ellos las dos Federaciones de 
municipios de Catalunya, sindicatos, patronales, asociaciones de inmigrantes, etc) y la 
propia Generalitat de Catalunya dan criterios claros a los ayuntamientos de Catalunya 
sobre el padrón y su función  donde se explicitan la necesidad de garantizar el derecho 
al empadronamiento de todas las personas para reflejar fidedignamente la residencia 
efectiva en el municipio. 

 
Por todo lo anterior, proponemos que el Pleno del Ayuntamiento de Gavà tome los 
siguientes acuerdos: 

 
ACUERDOS 

 
1. El Ayuntamiento de Gavà confía en que todos los ayuntamientos del país 

respetarán el marco legal del que nos hemos dotado para defender los Derechos 
Humanos. 

 
2. El Ayuntamiento de Gavà declara que todos los municipios de Catalunya, y 

también lógicamente del resto de España, deben respetar la legalidad 
democrática, y concretamente atenerse a lo que dispone la legislación vigente.  

 
3. El Ayuntamiento de Gavà confía en que el Govern de la Generalitat,  junto con 

las demás administraciones competentes, ejerzan el control sobre la adecuación 
al ordenamiento jurídico de los posibles acuerdos adoptados por los municipios 
catalanes en materia de inmigración, para que no se impida la inscripción en el 
padrón municipal de los extranjeros que viven en su municipio. 

 
4. Hacer llegar este acuerdo al Gobierno Español, al Gobierno de la Generalitat, al 

Presidente del Parlament de Catalunya, así como a los portavoces de los 
diferentes grupos con representación en dicha cámara.”  

 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, el qual va dir que 
hi havien dos factors que l’havien fet posar tendre a l’hora de donar resposta a la declaració 
política presentada per Ciutadans, i que no eren altres que el resultat de les declaracions 
anteriors, la qual cosa l’havia portat a afluixar la rèplica que tenia preparada, i també el fet de 
que les esmenes presentades per altres forces polítiques, que havien estat acceptades pel Sr. 
Ibáñez, havien contribuït a suavitzar el text inicial, traient-li una part de la radicalitat amb que 
havia estat redactada, especialment per les referències a la polèmica generada per l’Ajuntament 
de Vic, desapareixent l’al·lusió a aquest ajuntament en concret. Tot i amb això, el Sr. Castellano 
va dir que el que l’havia deixat sobtat havia estat la demagògia i la hipocresia amb que, en 
general, s’havia tractat el tema de Vic, aprofitant a la vegada el fet d’estar de portaveu del grup 
de CiU en aquest ple, per donar el seu total suport a l’Ajuntament de Vic i al seu alcalde, 
company de partit. Així les coses, el Sr. Castellano va dir que Ciutadans no havia entès el motiu 
pel qual l’Ajuntament de Vic va haver d’actuar en la manera en que ho va fer, afegint que la 
seva  actuació mai va estar al marge de la Llei, atès que mai va arribar  a adoptar un acord o 
prendre posicions contràries a aquella, sinó que es va limitar a fer una consulta respecte de si 
una determinada actuació s’ajustava o no a la legalitat, i quan va tenir una resposta respecte dels 
termes en que calia actuar, ho va fer i punt. En qualsevol cas, el Sr. Castellano va dir que 
procediria a llegir unes notes per tal de fer palesa la hipocresia  amb que s’havia tractat el cas de 
Vic, indicant en aquest sentit que l’Ajuntament de Vic havia estat sempre exemplar en el tracte 
als immigrants i en l’esforç per facilitar la integració, fet que va comportar per l’Ajuntament de 
Vic a les darreres eleccions municipals un alt cost, atès que una formació xenòfoba i racista va 
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aconseguir col·locar tres regidors a dit ajuntament. Ara, l’ajuntament havia volgut canviar les 
condicions d’empadronament emparant-se en el fet de que la legislació espanyola sobre aquesta 
qüestió era confusa, per no dir contradictòria, i ara, quasi be tot el mon s’havia abalançat sobre 
l’ajuntament tractant-lo de xenòfob. Vic havia acabat fent el que se li havia demanat, i així 
tothom havia ja havia expressat satisfactòriament la seva posició, com si tot ja fos normal, com 
si tot s’hagués acabat, però en realitat, que era el que s’ha acabat, que era el que s’havia 
solucionat: l’escàndol provocat i res mes, perquè la llei espanyola seguia sent confusa, i el debat 
sobre la immigració encara estava per tancar. Per això, va dir el Sr. Castellano, molt es temia 
doncs que tothom estes content, sobre tot perquè així simulaven que aquí no havia passat res, 
que Espanya era un exemple de respecte i de dret humans, i això no era cert. Algú volia resoldre 
de veritat les qüestions plantejades per l’Ajuntament de Vic? Certament, se li podria dir que 
això es podia haver fet també sense l’escàndol que s’havia fet, però en aquest cas, qui hagués fet 
cas a l’Ajuntament de Vic? Qui? El Govern de l’Estat s’hagués tingut de posicionar i debatre 
sobre l’Ajuntament de Vic, si no hi hagués hagut tot aquest rebombori mediàtic? I això, va 
assenyalar el Sr. Castellano, quan no es posava la xenofòbia pel mig. De no haver estat així, de 
ben segur que no li hagués fet cas, ni a l’ajuntament, ni al tema de debat en concret. Així les 
coses, quants anys feia que tots els ajuntaments es queixaven del defectuós finançament que 
teníem per tal d’atendre les creixents necessitats en matèria d’immigració, educació, sanitat, 
habitatge o serveis socials. Per tant, no havíem de ser hipòcrites, sinó conscients de que hi havia 
un problema d’immigració,  al qual no podíem tancar els ulls i al qual, l’Ajuntament de Vic no 
ha estat el primer, però sí que ha estat el que mediàticament ha rebut els cops. Per tant, calia ser 
coherents, ja que no es tractava de faltar als drets humans a ningú, però sí que calia fer una 
legislació raonable que no fes suportar als ajuntament tots la càrrega de la immigració, i per no 
dir “il·legal”, immigració amb passaport no visat, que no era altra cosa que una immigració no 
regulada. Per tot això, el grup municipal de CiU, donant suport a l’actuació de l’alcalde de Vic, 
votaria en contra de la declaració política. 
 
 
De la seva banda la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va començar la seva intervenció 
indicant que entenia que el Sr. Castellano, en contra d’allò que havia anunciat a la comissió 
informativa, no presentaria finalment l’esmena a la totalitat. D’altra banda, va assenyalar que 
més que parlar de hipocresia, potser el que tocava seria que les forces polítiques no utilitzessin 
el tema de la immigració, el fenomen de la immigració i el que representava per aquelles 
persones que no feien altra cosa que moure’s per buscar una vida millor en un altra indret, com 
una eina electoral, o que consideressin els drets de les persones com una eina que es podés 
vulnerar segons el color polític. Per altra part, i en relació al fet de que el Sr. Castellano hagués 
esmentat que s’havia fet una càrrega important contra l’Alcalde de l’Ajuntament de Vic, la Sra. 
Blanco va recordar que dit Alcalde havia dit en una ocasió que es tractava massa bé als 
immigrants, i que no era digne ni ètic empadronar immigrants que no tenien permís de treball, 
quan el cert era que en aquí no es parlava ni de dignitat ni de ètica, o si es tractava massa bé o 
no a les persones, sinó que el que de veritat es parlava era de drets. En aquest sentit, la Sra. 
Blanco va dir que hi havia un Pacte Nacional per la Immigració a Catalunya, una Carta de 
Salvaguarda aprovada, una Llei de Bases de Règim Local, una Taula de Ciutadania i 
Immigració de la Generalitat, etc., és a dir, diversos instruments que emparaven la situació de 
les persones i que es comprometien a salvaguardar uns drets, quan de fet totes les mesures que 
s’estaven aplicant des de l’ajuntament esmentat o d’altres,  era treballar vers l’exclusió. Així les 
coses, la Sra. Blanco va dir que les mesures anunciades per l’Ajuntament de Vic, eren, en la 
seva opinió, il·legals, insolidàries, i a més, retallaven els drets bàsics de les persones, i per tant, 
el que calia era anar cap a l’altra cantó. A més, parlar de la immigració com a problema no era 
estrictament correcte, ja que les persones no eren mai un problema, sinó que aquest ho era la 
manca de recursos d’aquestes, i en aquest sentit, es podria endegar un debat respecte del perquè 
es produïen els fenòmens de la immigració, però aquest no era el debat que avui es plantejava. 
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En definitiva, va dir la Sra. Blanco, el tema de la declaració que avui ens ocupava era l’exclusió 
del padró, i per tant, havíem de tenir clar que això esdevenia un obstacle per accedir a una sèrie 
de drets bàsics i uns drets que anaven també vehiculats amb altres drets com l’assistència 
sanitària universal, l’escolarització dels menors i també certes prestacions públiques que eren, 
pel seu grup municipal, prioritàries per a qualsevol persona que visqués al nostre municipi. A 
banda, el que també es va plantejar per l’Ajuntament de Vic i altres ajuntaments, és a dir, la 
denúncia de casos concrets d’empadronament de persones en situació administrativa irregular, 
recordant que l’irregular era la situació administrativa i no la persona,  que era el que estava 
plantejant-se per l’Ajuntament de Vic, suposaven una clara vulneració de la legislació de dades 
de caràcter personal que qualsevol persona, atès el caràcter confidencial del padró, tenia 
garantida i que reconeixia l’Agència de Protecció de Dades. Per això, i per tal de no allargar-se 
molt, la Sra. Blanco va dir que volia agrair al grup de Ciutadans la incorporació de les esmenes 
que havia plantejat el grup d’ICV-EUiA, recalcant que a dia d’avui hi havia una legislació que 
permetia que les persones que residissin al nostre municipi i a tots els municipis de l’Estat 
espanyol, s’empadronessin i podessin gaudir d’uns drets, però tinguessin també el deure 
d’empadronar-se, atès que per un municipi era molt important saber la quantitat de persones que 
hi residien, i per això, el seu grup considerava que era molt important que es respectés per tots 
els ajuntaments la legislació que abans havia esmentat, vinculada amb els drets de les persones. 
 
 
Per la seva part la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va indicar que el seu grup mantindria el 
vot d’abstenció que ja va anunciar en la comissió informativa corresponent, atès ue si bé el 
redactat s’havia canviat, i com havia dit abans  el portaveu de CiU, el text havia perdut part de 
la seva agressivitat inicial, i havia deixat d’esmentar el municipi de Vic, que en el primer 
redactat era gairebé el centre de tota la seva atenció, també coincidien en part amb l’anterior 
intervenció de la Sra. Blanco, quan havia dit que la immigració no havia de ser una eina política 
i que per tant, ja s’havia fet prou safareig sobre aquest tema,  ja s’havia fet prou rebombori 
mediàtic, i ara el que tocava era que si ho havia una contradicció, ni que fos només aparent, 
entre determinades normes sobre un mateix aspecte, atès que la Llei de l’habitatge podia ser 
molt clara, i la Llei de bases de règim local també, a l’igual que la reglamentació de 
l’empadronament, etc., però potser posades de costat no acabessin de casar unes amb altres, 
doncs el que calia era posar fi a les possibles discrepàncies, passar pàgina i aplicar la normativa 
corresponent, com tothom semblava estar d’acord. Així mateix, semblava que també hi havia 
coincidència per part de tothom en que el padró era una eina importantíssima pels ajuntaments a 
l’hora de disposar de dades fiables sobre la població a la qual havien de donar serveis, i també 
per poder saber quina classe de serveis s’havien de prestar, ja que les necessitats no eren les 
mateixes per a tothom, i respecte d’això no hi podia haver cap tipus de polèmica. Per tant, la 
Sra. Jiménez va dir que ERC mantenia el seu vot d’abstenció, com ja havia anunciat en el seu 
moment. 
 
 
Per altra banda el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que, certament, es tractava d’un tema 
que estava d’actualitat, assenyalant que el seu grup pensava que aquest debat s’havia de posar 
sobre la taula un dia o altre, afegint que no era la primera vegada que en aquest mateix 
ajuntament, i no tant com a moció o declaració política, atès que no en presentaven, sí que 
s’havia instat a l’equip de govern en una petició feta ja feia uns anys, el fet de que el padró 
municipal es podés posar a disposició de la Policia Nacional en aquell cas, i ara mateix també, 
perquè continuava sent la competent en aquesta matèria, no tant per perseguir a la immigració 
il·legal, sinó per intentar combatre les màfies o evitar els pisos pastera, etc., que començaven a 
aparèixer arreu de Catalunya, afegint que tot i que a Gavà la situació no era pas en absolut 
preocupant, sí que ja es començava a tenir noticia de la producció d’algun d’aquests fenòmens. 
En aquell moment, va dir el Sr. Llobet, el govern socialista va entendre que potser no era 
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necessari un debat d’aquesta naturalesa, que l’important era mantenir la privacitat del padró, i 
que encara estàvem immersos en la dinàmica del papers per a tothom. Així les coses, el Sr. 
Llobet va dir que pel seu grup, aquest era un debat que calia fer, però que calia fer amb 
tranquil·litat, afegint que era ben cert que s’havien de complir les lleis, i que aquestes 
assenyalaven que el que s’havia de fer era empadronar, i per això, el PPC no compartia el fet de 
que en algun moment, alguns ajuntaments podessin impedir l’empadronament pel sol fet de que 
una persona fos o no il·legal. En qualsevol cas però, el Sr. Llobet va dir que això sí que 
comportava evidentment la necessitat de fer una reflexió allà on tocava, molt probablement en 
el Govern central i a les Corts generals, que eren les que podien modificar la normativa de 
l’empadronament, recordant a aquests efectes que aquest mateix matí havia llegit en un diari 
d’abast nacional que el govern s’estava plantejant la possibilitat de negar l’empadronament en 
aquells habitatges que per raons de pura habitabilitat, podessin estar ocupats per un nombre 
exagerat de persones. En definitiva, el Sr. Llobet va manifestar que pel seu grup calia parlar 
d’aquesta qüestió, no tant per perseguir la immigració il·legal, sinó per perseguir les màfies, 
com havia dit abans, de la mateixa manera que calia atorgar a aquestes persones les prestacions 
socials mínimes que els corresponguessin pel sol fet d’ésser una persona, i que efectivament, 
calia complir amb la llei, si bé va anunciar que el seu grup s’abstindria, i entre d’altres raons, 
perquè s’instava a Administracions que no eren competents com per exemple l’Administració 
de l’Estat o a la Generalitat per complir unes tasques que no eren les seves, i també perquè el 
Pacte Nacional per a la Immigració, document que es fixava en la declaració com a base, no 
l’havien signat com a partit.  
 
 
De la seva banda la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va indicar que tot i que semblava 
que aquesta qüestió ja s’havia resolt aquests darrers dies per la retirada de la proposta per part 
de l’Ajuntament de Vic, però també per les manifestacions que s’havien fet per part dels 
governs estatal i autonòmic, i també per la contundència del dictamen emès per l’Advocacia de 
l’Estat, era també ben cert que aquesta qüestió havia suscitat un ampli debat aquestes darreres 
setmanes. Així les coses, la Sra. Sánchez va dir que el PSC volia deixar ben clar quin era el seu 
posicionament, que no era altra que manifestar que tots els ajuntaments, el de Vic o qualsevol 
altra, tenien l’obligació d’inscriure totes les persones que hi vivien, així ho deia la llei, i per tant, 
aquest era l’únic criteri vàlid i era el que s’havia de complir. Cap ajuntament podia aplicar 
criteris diferents, i en aquest sentit, tal com s’havia dit en relació al Pacte Nacional per a la 
Immigració i en la Taula de Ciutadania i Immigració, que havia creat un grup de treball 
específic pel mon local, es rebutjava que el padró fos un instrument de control de la immigració, 
sinó que havia de ser una eina estadística per reflectir la realitat del municipi i regular la 
prestació de serveis, ja que el contrari podria suposar no regular aquest empadronament o no 
reflectir la realitat de la població, amb el perill d’acabar creant bosses de marginació que anirien 
en perjudici de la cohesió social. A més a més, va dir la Sra. Sánchez, calia recordar que els 
ajuntaments rebien els recursos en funció de la població que viva al municipi, i per això, 
necessitava comptabilitzar a tothom, i per tant, més que parlar d’un problema, es podia parlar 
d’un tema de recursos, assenyalant que millor seria que aquesta declaració no quedés 
circumscrita a parlar de la immigració com un problema. Per tant, la Sra. Sánchez va dir que el 
seu grup recolzava la declaració, atès que entenien que, finalment, amb les esmenes introduïdes, 
es recollia aquest esperit, aquest posicionament de respecte estricte a la llei, i també així es volia 
assenyalar que s’havia destacat el mateix per les administracions autonòmiques i estatals amb 
contundència pel President Montilla i també pel Govern de l’Estat, i per últim, deixar clar que li 
agradaria remarcar que el que els ajuntaments necessitaven eren eines i recursos, manifestant en 
últim terme que no es tractava de fer política de la immigració, sinó fer polítiques d’immigració.   
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La Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va intervenir novament, només per puntualitzar 
que en relació a la dada que s’havia donat respecte de l’ocupació dels pisos, manifestant que a 
Catalunya aquesta qüestió estava regulada a la Llei de l’habitatge, que garantia que cap pis 
havia d’estar sobreocupat,  bé per persones migrades o no migrades,  afegint que calia ressaltar-
ho per tal de no estigmatitzar un col·lectiu concret.  
 
 
En darrer terme va fer ús novament de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, assenyalant en 
primer lloc que cali comentar que quan s’havia utilitzat el terme agressivitat referit a la primera 
proposta de declaració, considerava que era un terme absolutament inadequat, ja que el fet de 
nomenar una població especifica com a exemple d’una determinada situació, ni pretenia ser ni 
era cap símbol d’agressivitat, i prova d’això era que gaire bé la resta de grups quan havien 
intervingut havien citat el nom de Vic que Ciutadans, de motu propio, havien tret de dita 
declaració. Així mateix, el Sr. Ibáñez va dir que havien tret directament el nom de Vic perquè 
era un problema que no era de Vic, sinó que era una qüestió que s’havia iniciat d’una 
determinada manera. D’altra banda, el Sr. Ibáñez va dir que s’havia parlat de xenofòbia, com 
per exemple així ho havia fet el Sr. Castellano, però en cap cas aquest havia estat un terme 
esmentat per Ciutadans, sinó que el que feien no era altra cosa que defensar un dret de les 
persones, en aquest cas, de persones immigrants, però defensant un dret. Per altra part, el Sr. 
Ibáñez va dir que si realment l’origen d’aquesta situació creada al voltant d’aquestes decisions 
en un tema tant polèmic, això reflectia una situació de fons que era bastant coneguda per 
tothom, però la solució no passava per decisions unilaterals, ni tampoc per intentar trobar 
escletxes a la llei per mirar si al nostre municipi se’n podia lliurar. En aquest sentit, va 
manifestar el Sr. Ibáñez, eren els regidors i regidores qui tenien representació al Parlament de 
Catalunya i també al Parlament espanyol, i per tant, a través dels seus grups parlamentaris 
corresponents, tenien possibilitat de que, mitjançant el que s’establia en un sistema democràtic, 
poder canviar aquelles lleis que estaven en contradicció o que consideraven que no eren les 
adequades i que tenien que evolucionar. La immigració no era un problema, va emfatitzar el Sr. 
Ibáñez, i el que calia era regular els fluxos per garantir els drets de totes les persones que 
vinguessin, i aquesta era la línia i l’esperit que havia fet que Ciutadans variés i apliques a la seva 
declaració tota una sèrie d’esmenes, amb la voluntat a més de no fer res en absolut xenòfob, 
sinó tot el contrari, defensar els drets de tots les persones, incloses aquelles que estaven en una 
situació irregular, però que tenien el dret i l’obligació d’inscriure’s en un padró municipal. En 
darrer terme, el Sr. Ibáñez va agrair totes les esmenes que s’havien aportat i que havien permès 
arrodonir la declaració.                   
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, deu minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 


